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EDITORIAL
“A Coruña, siempre en juego”

A   Coruña es deporte. Es el rugido de Riazor en una noche mágica, la 
tensión de un partido a vida o muerte en el Coliseum, la entrega en 

cada balón dividido, el orgullo de una historia construida con esfuerzo. 
Sus equipos avanzan entre desafíos y esperanzas, luchando por mante-
ner viva la llama de una ciudad que nunca deja de creer.

El Deportivo de La Coruña sigue construyendo su futuro en la Segun-
da División, aferrado a la pasión de una afición que jamás abandona. 
No es un camino fácil, pero el fútbol le debe algo a un club que apren-
dió a caer y levantarse con la dignidad de los grandes.

En el baloncesto, el Leyma Básquet Coruña pelea contra la adversidad 
en su primera aventura en la ACB. No hay margen para la rendición, 
porque cada partido es una oportunidad para seguir soñando con una 
permanencia que aún es posible.

El OAR Coruña, con la mirada puesta en el ascenso, sigue creciendo 
en el balonmano nacional. Y el HC Liceo, fiel a su historia de gloria, 
demuestra que la tradición y la excelencia pueden reinventarse sin per-
der su esencia.

Pero el verdadero motor de todo esto no son solo los jugadores, los 
entrenadores o los directivos. Son los miles de corazones que laten al 
unísono con cada victoria y sufren con cada derrota. Es esa emoción 
que recorre la ciudad y que une a generaciones en una misma pasión. 
Porque el deporte en A Coruña no es solo una cuestión de resultados, 
es un sentimiento que nunca se apaga.

                                                                                                              Álvaro Aldrey
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jorGE uriach
"Habrá que seguir recalculando"

Por mucho que nos metieran en 
la cabeza el "partido a parti-

do", es inevitable caer en la tent-
ación de hacer cálculos. Casi nos 
habíamos hecho a la idea de que 
en los próximos encuentros po-
dríamos anclarnos en los puestos 
de play-off. Castellón, Cartagena y Racing de Ferrol parecían rivales 
"ganables", pero el Deportivo no sumó de tres en el primero.
Las causas pueden ser varias, empezando por el arbitraje, en concreto la 
polémica viene por una falta no sancionada sobre Mella previa al 1-0. 
En un mundo futbolístico cargado de acciones “teatrales” en el terreno 
de juego, el bueno de David ni se quejó ni se quedó en el lugar recla-
mando la clarísima infracción, pero ¿para qué está el VAR?
Estamos medio acostumbrados a que el Dépor  encadene más de una 
victoria a domicilio. Era factible un triunfo en Castellón, un equipo 
con bastantes carencias, pero muy atrevido. Finalmente un empate y 
gracias. Y en la alineación inicial apareció Denis Gendeau en lugar de 
Villares. Su actuación fue discreta. También eché de menos la presencia 
de Soriano cerca del área rival; más de un gol ha conseguido aparecien-
do desde segunda línea o filtrando pases a los delanteros. No olvidemos 
que es un lujo, en esta categoría, contar con jugadores como Mella y 
Yeremay.
Estoy convencido de que el Deportivo no tendrá problemas para lograr 
la permanencia, pero llegué a pensar que había razones para creer en 
objetivos más ambiciosos. Una de ellas era el mercado de fichajes de 
invierno, que cerró el 3 de febrero. Ha pasado el tiempo suficiente 
para analizar las incorporaciones y todo indica que no han mejorado lo 
que ya había en la plantilla. Además, hay que valorar la salida de Lucas 
Pérez, que no es poca cosa.
Nos visita el Cartagena, un equipo que ha cambiado de entrenador 
más de una vez, con unos números tremendamente negativos y que 
nunca ha logrado despegarse del descenso. Pensar que puede llegar a 
estar cerca de los cincuenta puntos es una utopía, pero, aun así, nunca 
hay que confiarse.
El diseño de los días y horarios de los partidos me parece diabólico. 
Jugar un viernes y esperar diez días para volver a competir es exagerado 
y perjudica a una afición que quiere acompañar a su equipo. Por cierto, 
la mejor afición.
O así me lo parece…

fernando blanco
"Otra oportunidad perdida"

El Deportivo ha dejado escapar una 
gran oportunidad en su último 

partido frente al Castellón. A pesar de 
adelantarse en los minutos iniciales, el 
equipo no supo mantener la ventaja y 
terminó cediendo un empate en un en-
cuentro de ida y vuelta, donde el rival 
impuso su estilo. Si bien el punto puede considerarse aceptable en caso de lograr 
la victoria en la próxima jornada ante el Cartagena, la sensación general es que era 
un duelo para sumar tres. De haber ganado, las opciones de mirar hacia arriba se-
guirían vivas, pero ahora parece más prudente centrarse en alcanzar los 52 puntos 
que garanticen la permanencia.
Las incorporaciones invernales no han tenido el impacto deseado. Se esperaba la 
llegada de tres jugadores titulares para reforzar un equipo con carencias evidentes, 
pero solo Zaka ha logrado dejarse ver con dos goles. Denis, por su parte, no ha 
demostrado ser diferencial, y los otros refuerzos apenas han sumado minutos.
El Deportivo sigue adoleciendo de falta de mordiente y veteranía en una categoría 
donde la experiencia es clave. La plantilla es blanda en las disputas, no gana se-
gundas jugadas y carece de picardía en el juego. La falta de un delantero que ga-
rantice 14-15 goles por temporada sigue siendo un problema evidente. A pesar de 
los 10 tantos de Yeremay, su función principal no es la de goleador, y los verdader-
os atacantes, como Bouldini y Barbero, no han aparecido en toda la temporada.
De cara al futuro, será necesario reforzar varios puestos si el equipo quiere aspirar 
a algo más la próxima temporada. Se necesita una mejor planificación en el mer-
cado. El club se ha marcado un objetivo de cuatro años para ascender a Primera, 
pero para ello debe mejorar en la confección de la plantilla de manera urgente.
En la Segunda Federación, el Fabril está realizando una gran campaña y ya se en-
cuentra en puestos de play-off. A pesar de las bajas por lesión y sanción, el equipo 
dirigido por Manuel Pablo ha demostrado solidez y competitividad, logrando 
victorias importantes como la última en Guijuelo. 
El equipo femenino también ha dado un paso adelante con la llegada de Fran 
Alonso. Aunque la permanencia parecía asegurada, la reciente reacción del Le-
vante ha añadido algo de incertidumbre. Aun así, el Dépor Abanca ha mejorado 
notablemente y se espera que no pase apuros. En el último duelo, empate a dos 
tantos ante el Madrid, partido en el que volvió a aparecer la polémica, tras un 
penalti muy discutido a favor del equipo madrileño, pero la buena imagen dejada 
por las jugadoras coruñesas es un síntoma positivo y esperanzador.
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raúl infante
"Momento de contrastes"

E l Deportivo de La Coruña sigue 
sin encontrar el rumbo. La falta 

de regularidad y una planificación er-
rática han afectado gravemente su ren-
dimiento. El equipo muestra destellos 
de calidad en algunos encuentros, pero 
la inconsistencia sigue siendo su mayor 
enemigo. La afición, siempre fiel, empieza a perder la paciencia. Hay críticas 
hacia la dirección deportiva y también algunas hacia el cuerpo técnico, ya que los 
fichajes no han dado los resultados esperados por un lado, mientras que al bueno 
de Gilsanz se le reclama algo más de valentía en determinados momentos. El club 
necesita estabilidad y un proyecto claro para volver a la élite del fútbol español, 
hablar de cuatro años, vuelvo a insistir, no garantiza nada, en una Segunda Di-
visión en la que casi cada curso casi todos los clubes se ven obligados a ir reestruc-
turando sus proyectos, pues la ley del fútbol hace que a los mejores se los lleven a 
Primera, por lo que se trata de estar vivos de manera constante  y aprovechar las 
oportunidades. Este año hemos perdido una muy grande, ya que hay potencial 
grande en determinadas lineas, pero en otras flojeamos y el banquillo vuelve a 
ser nulo, ya que no se acertó prácticamente en ningún fichaje ni en verano ni en 
invierno. A pesar de todo, el equipo aún tiene margen para reaccionar. Con una 
buena gestión de la plantilla y un cambio de mentalidad, el Depor podría aspirar 
a mejores resultados en lo que resta de temporada. Sin embargo, el tiempo apre-
mia y es necesario ganar de manera continuada con celeridad.
En el resto del fútbol blanquiazul, el Fabril logró una victoria clave ante el Gui-
juelo, manteniéndose en la pelea por el play off de ascenso a Primera Federación. 
Los chicos de Manuel Pablo no paran de demostrar que tienen que tener más 
oportunidades en el primer equipo.
Mirando al hockey sobre patines, el Liceo demostró su fortaleza con una contun-
dente victoria por 8-3 frente al Alpicat. Este resultado consolida al equipo en la 
competición y reafirma su candidatura al título.
El deporte coruñés atraviesa un momento de contrastes. Mientras algunos equi-
pos como el verdiblanco mantienen su alto nivel competitivo, otros como el De-
por siguen en una situación delicada. Ya no hablemos del Leyma, un desastre ab-
soluto, sobre todo desde que “Tinocho” ronda el club. No le llegó con destrozar 
al Deportivo y al Racing de Ferrol, que ahora parece que quiere reventar también 
al Básquet Coruña. Parece increíble, pero el sueño de la ACB se convirtió en 
pesadilla absoluta y este equipo está casi muerto a falta de más de dos meses para 
que termine el campeonato. 

jordi uriach JR.
"No hay margen para relajarse"

El Deportivo sigue sumando, esto 
significa estar un poco mas cerca 

de consolidar la permanencia pero no 
llega ahora mismo para soñar con el 
ascenso. El rendimiento como local y 
visitante refleja dos caras bastante dis-
tintas. Fuera de casa, el equipo mues-
tra una versión compacta, resolutiva y capaz de competir con cualquiera. Sin 
embargo, en Riazor los números no acompañan, y eso es un punto de mejora 
evidente. A estas alturas de la temporada, encontrar equilibrio entre ambas 
facetas no es solo un deseo, sino una necesidad.  
El último encuentro en Castellón dejó diferentes sensaciones. Por un lado, el 
equipo fue capaz de competir en un escenario complicado y ante un rival con 
una propuesta atrevida. Por otro, hubo momentos en los que costó adaptarse 
al ritmo del partido, lo que llevó a situaciones de riesgo innecesarias. Algunos 
ajustes tácticos y detalles en la toma de decisiones pudieron haber cambiado 
el desenlace, pero en este tramo del campeonato lo importante es salir vivos.  
En partidos de alta exigencia, los pequeños detalles deciden. En este caso, 
aspectos como el estado del terreno de juego y la elección de los tacos de los 
jugadores influyeron más de lo esperado. La falta de estabilidad en determi-
nadas acciones condicionó varias jugadas decisivas del partido.
Más allá de eso, el Deportivo volvió a mostrar su capacidad de generar 
peligro cuando logra imponer su ritmo. Yeremay fue nuevamente un factor 
diferencial, firmando su décimo gol de la temporada con una jugada propia 
de los grandes talentos. Recuperó un balón dividido en campo contrario y, 
tras varios gestos técnios excelentes definió con tranquilidad. Un gol de puro 
talento que no solo suma en la estadística, sino que refuerza la importancia 
de creer en la cantera en el proyecto del Deportivo.
El arbitraje sigue siendo un tema de debate en cada jornada, y en este en-
cuentro hubo una acción que pudo haber cambiado el rumbo del partido. La 
entrada sobre Mella en el origen del gol del Castellón es una de esas jugadas 
que, es inexplicable que no se utilizase la herramienta del VAR.
Tenemos al Cartagena como próximo rival, lo que no deja de ser una gran 
oportunidad para romper la irregular dinámica como local y dar un golpe 
sobre la mesa. Para ello, será fundamental mejorar la eficacia ofensiva y man-
tener la solidez defensiva que se ha mostrado lejos de casa. No hay margen 
para la relajación, es el momento de que el equipo de un paso adelante.
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RC DEPORTIVO

ESTADIO ABANCA RIAZOR

DOMINGO 23 MAR 2025 · 18:30 h.
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El Depor continúa lidiando con un peculiar curso 2024/2025, el del regreso 
al fútbol profesional, motivo que no es excusa para una planificación ab-

solutamente deficiente por parte de la dirección deportiva, la cual no debería 
seguir ni un segundo más en una entidad del calado de la del Real Club 
Deportivo. Y es que con un límite salarial de privilegio, Fernando Soriano 
y su equipo de trabajo no han aportado nada a la causa una vez más. Más 
bien todo lo contrario, solo han sabido poner piedras en el camino, al igual 
que un pasado año salvado por la piña de jugadores, la cantera de Abegondo, 
Imanol Idiakez y el presidente que había por entonces, un Álvaro García 
Diéguez que ejerció de máximo mandatario de verdad, sin pantomimas. Y lo 
hizo en muchas facetas, pero también en esas funciones del otro fútbol que 
solo están para personas de calado y que saben poner paz. Podemos sumar a 
la causa tambien a dos hombres de la casa, Carlos Ballesta y Álex Berganti-
ños, fieles escuderos del presi en cada situación que se fue produciendo a lo 
largo de los meses. El resultado fue el tan ansiado regreso a Segunda División 
y una fiesta que hizo felices a miles de coruñeses y aficionados del Depor por 

toda la comunidad gallega y el panorama mundial. 
Llegó el verano de 2024 y Juan Carlos Escotet le dio una nueva oportunidad 
a Soriano, tal vez medio engañado por la euforia del ascenso, pues no se en-
tiende otra cosa tras todo lo que había acontecido durante el curso y un sin-
fín de fichajes sin sentido y absolutamente erróneos. El resultado vuelve a ser 
claro, problemas constantes, cese de entrenador, marcha de Lucas y lo más 
ridículo de todo, compitiendo en esta segunda vuelta con peor equipo de 
campo que el pasado año en Primera Federación. Y es que Soriano no acertó 
ni en un solo jugador de campo este curso contando el mercado de verano y 
el de invierno. El Depor compite casi con los de la RFEF, pero ojo, sin Lucas 
Pérez y sin un Mikel Balenziaga que abandonó la práctica del fútbol, no de-
mostrando sus substitutos ser mejores, sobre todo a nivel táctico defensivo. 
Con todo lo que lleva sucedido una campaña más, estar con 41 puntos a 
falta de once partidos es para darse con un canto en los dientes y ni rechistar 
hacia el equipo o el cuerpo técnico de Gilsanz, entrenador por cierto que está 
en números de play off , compitiendo casi con los mismos en cada jornada.

JUAN CARLOS ESCOTET NO PUEDE PONERSE OTRA VENDA EN LOS OJOS
La dirección deportiva blanquiazul volvió a fallar de manera estrepitosa en la actual temporada 2024/2025.
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El Real Club Deportivo de La Coruña se prepara para dos encuentros cru-
ciales en su lucha por consolidarse en LaLiga Hypermotion. Los enfrenta-

mientos contra el FC Cartagena y el Racing Club de Ferrol, ambos situados 
en la parte baja de la clasificación, representan una oportunidad inmejorable 
para que los de Óscar Gilsanz sumen puntos vitales que le acerquen a la per-
manencia y, por qué no, a la pelea por objetivos más ambiciosos.

Situación actual del Deportivo
Tras 31 jornadas disputadas, el Deportivo ocupa la duodécima posición con 
41 puntos, situándose a diez unidades de los puestos de promoción de as-
censo y seis por encima de la zona de descenso. Este equilibrio en la tabla 
refleja una temporada de altibajos, donde la regularidad ha sido esquiva para 
el Depor, viendose lastrado también el equipo por las doce primeras jornadas 
de la campaña, en las que solo sumó 10 puntos de 36 posibles.

Próximos rivales: Cartagena y Racing de Ferrol
El próximo escollo será el FC Cartagena, colista de la categoría, que visita-
rá Riazor este domingo 23 de marzo. Los cartageneros han mostrado una 
defensa vulnerable y una ofensiva poco efectiva, factores que el Deportivo 
deberá explotar para hacerse con los tres puntos.
Posteriormente, el 29 de marzo, los blanquiazules se desplazarán a A Malata 
para medirse al Racing Club de Ferrol. Aunque los departamentales también 
se encuentran en la zona baja, los derbis gallegos siempre encierran una dosis 
extra de emoción y dificultad, por lo que el Depor deberá afrontar el encuen-
tro con máxima concentración.

La importancia de sumar de a tres
Obtener victorias en estos dos compromisos no solo garantizaría práctica-
mente la permanencia, sino que permitiría al equipo acercarse a los puestos 
de playoff de ascenso. La media histórica para alcanzar la sexta plaza ronda 
los 65 puntos, por lo que sumar seis en estas jornadas colocaría a los nuestros 
en una posición expectante de cara al tramo final de la temporada.

LLEGAN DOS PARTIDOS EN LOS QUE NO SE PUEDE FALLAR
El Depor podría dejar casi sellada la permanencia si gana a los deshauciados Cartagena y Racing de Ferrol.

Mejorar el rendimiento en casa
A pesar de ser el tercer mejor visitante con 23 puntos, el Deportivo ha mos-
trado debilidades en Riazor, donde solo ha cosechado 18 unidades, situán-
dose como el cuarto peor local. El partido contra el Cartagena es una opor-
tunidad de oro para revertir esta tendencia y brindar una alegría a la afición.
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el pasado lunes, en el empate 2-2 entre el Deportivo 
de La Coruña y el CD Castellón en Castalia, Denis 

Genreau debutó como titular con el conjunto blanquia-
zul. El centrocampista australiano, de 25 años, llegó al 
Deportivo en el mercado de invierno procedente del 
Toulouse de la Ligue 1 francesa, donde se había con-
solidado como una pieza importante en el centro del 
campo en pasadas campañas, perdiendo algo de prota-
gonismo en la actual. 
La ausencia por lesión del capitán Diego Villares abrió 
la puerta para que Genreau asumiera la responsabilidad 
en la medular. Sin embargo, su actuación fue discreta y 
no logró imponer el control que el equipo necesitaba. 
Desde el inicio, le costó manejar los hilos del partido y 
aportar la chispa necesaria para conectar con jugadores 
ofensivos como Mario Soriano. Algunas arrancadas in-
dividuales hasta la frontal del área, en las que pecó de 
individualista, marcaron una actuación que no cumplió 
con las expectativas. 
El entrenador Óscar Gilsanz, consciente de la situación, 
decidió sustituirlo a en el minuto 67, dando entrada a 
Omenuke Mfulu para reforzar el centro del campo y 
asegurar el empate en un partido complicado. 
A pesar de este debut titubeante como titular, Genreau 
ha mostrado destellos de su calidad en apariciones ante-
riores saliendo desde el banquillo. En el partido contra 
el Córdoba, su ingreso en la segunda mitad aportó or-
den y jerarquía en la medular, lo que generó expectati-
vas positivas sobre su rendimiento futuro. El club espe-
ra que, con más tiempo de adaptación y continuidad, 
Denis pueda demostrar las cualidades que le llevaron a 
destacar en la Primera División francesa y convertirse 
en una pieza importante en el esquema de Gilsanz.

denis genreau: discreto debut como titular
El jugador australiano no logró manejar los tiempos del partido para conectar con jugadores ofensivos.
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el posible regreso de Róber Pier al Deportivo de La Coruña 
toma forma y en tierras asturianas comiezan a hacerse a la 

idea de que el futbolista herculino podría abandonar Gijón 
de manera libre el próximo 30 de junio. El defensa central, 
actualmente en las filas del Sporting, ya no descartaba a co-
mienzo de campaña la posibilidad de volver al club que lo 
formó como futbolista. En una entrevista concedida en no-
viembre de 2024 al portal web “El Desmarque”, Pier afirmó: 
“Al Deportivo no le puedes decir que no. Nunca voy a descar-
tar esa realidad, aunque también sea muy feliz fuera”.
Róber, nacido en A Coruña, se formó en las categorías in-
feriores del Deportivo y debutó con el primer equipo an-
tes de ser cedido al Levante UD, donde jugó durante tres 
temporadas. En 2019, el Levante adquirió sus derechos de 
forma definitiva. Posteriormente, en 2023, Pier se incorpo-
ró al Sporting de Gijón, donde ha sido una pieza clave en la 
defensa del equipo.
El Depor logró el ansiado regreso a Segunda División tras 
cuatro años en el infierno y ya busca seguir reforzando su 
plantilla para consolidarse en la categoría de plata del fútbol 
español. La posible incorporación de Róber Pier aportaría ex-
periencia y solidez defensiva al conjunto dirigido por Gilsanz.
El jugador ha manifestado en varias ocasiones su cariño por 
el club coruñés y su deseo de volver a vestir la camiseta blan-
quiazul en el futuro. Los aficionados deportivistas esperan 
con ilusión que este anhelo se convierta en realidad y que 
Róber Pier pueda reforzar la zaga del equipo. Llegaría li-
bre, otro dato a tener muy en cuenta. Según fuentes próxi-
mas a la cúpula, Juan Carlos Escotet tiene especial interés 
en que Rober se convierta en el primer fichaje del curso 
2025/2026. El presidente tiene muy clara la filosofía y el 
canterano cumple todos los requisitos para volver a casa. 
Ojo, hay más negociaciones en marcha y algunas de ellas 
muy cerca de ser una realidad.

RÓBER PIER MÁS CERCA DE SER EL PRIMER FICHAJE DE LA 25/26
El canterano elevaría notablemente el nivel de la zaga, pues hablamos de unos de los centrales top de la liga.



www.jlpublicaciones.com

16 • CORUÑA Sport
rc deportivo

El Deportivo de La Coruña afrontará su próximo en-
cuentro contra el FC Cartagena en Riazor con una 

baja significativa en su línea defensiva: Dani Barcia, pilar 
fundamental en la zaga blanquiazul, no podrá participar 
debido a una sanción por acumulación de tarjetas ama-
rillas.
Durante el partido en Castalia ante el CD Castellón, 
Barcia recibió su quinta amonestación de la tempora-
da, lo que le impide actuar en la siguiente jornada, tal y 
como establece el reglamento disciplinario. Esta ausencia 
representa un desafío para el entrenador Óscar Gilsanz, 
quien ha confiado en Barcia como titular indiscutible en 
la defensa. El técnico ya había expresado preocupación 
por la acumulación de tarjetas entre sus jugadores clave, 
incluyendo a Barcia, José Ángel, Mario Soriano y Ximo 
Navarro, advirtiendo sobre la posibilidad de rotaciones 
en el equipo para mitigar estos riesgos.
La ausencia de Dani abre la puerta a otros defensores del 
plantel que buscarán aprovechar la oportunidad para de-
mostrar su valía y contribuir al rendimiento del equipo, 
siendo Pablo Martínez el principal candidato para regre-
sar a la titularidad. El Deportivo confía mucho también 
en el francés, jugador que además pasaba por un buen 
momento cuando tuvo que actuar a comienzos de año. 
Los aficionados blanquiazules esperan que, a pesar de 
esta baja, el equipo mantenga su nivel competitivo y lo-
gre un resultado positivo en casa ante el colista y deshau-
ciado Cartagena, conjunto que además se plantará en A 
Coruña con un mínimo de nueve bajas entre lesiones y 
compromisos internacionales de sus jugadores. La cita 
en Riazor será una prueba de la capacidad del Depor-
tivo para adaptarse, no perdonar y superar obstáculos 
de manera definitiva en su camino por la liga hacia la 
permanencia, el primer objetivo a cumplir a la mayor 
brevedad posible.

dani barcia no jugará Ante el cartagena por sanción
El central canterano vio la quinta amarilla del curso el pasado lunes ante el CD Castellón en Castalia.
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La Ciudad Deportiva de Abegondo se vistió de gala los días 15 y 16 de 
marzo de 2025 para acoger la segunda fase de LaLiga Genuine Santander 

2024-25, un evento que celebró la inclusión y el espíritu deportivo en su 
máxima expresión. Durante el pasado fin de semana, 23 equipos conforma-
dos por jugadores y jugadoras con discapacidad intelectual se dieron cita en 
las instalaciones del RC Deportivo, demostrando que el fútbol es una herra-
mienta poderosa para la integración social.
LaLiga Genuine, una iniciativa pionera de LaLiga a través de su Fundación, 
tiene como objetivo promover la integración de personas con discapacidad 
intelectual en la sociedad mediante el fútbol. En esta fase, los equipos se di-
vidieron en dos grupos: Compañerismo y Respeto. Cada partido constó de 
cuatro partes de 10 minutos, otorgando un punto por cada periodo ganado, 

mientras que los empates y derrotas no sumaban puntos.
El evento no solo se centró en la competición deportiva, sino también en 
actividades de concienciación sobre sostenibilidad ambiental. El Deportivo, 
en colaboración con We Sustainability, organizó limpiezas de playas y talleres 
de reciclaje, fomentando la responsabilidad ecológica entre los participantes.
La fase concluyó con una emotiva ceremonia de entrega de medallas, donde 
los integrantes de los 23 equipos recibieron recuerdos de manos de represen-
tantes institucionales de LaLiga, su Fundación, y jugadores de los primeros 
equipos masculino y femenino del Deportivo.
La próxima fase de LaLiga Genuine está programada para los días 5 y 6 de 
abril en Villarreal, donde la magia de este proyecto de inclusión continuará 
brillando con luz propia.

la magia de la inclusión Volvió a brillar en abegondo
El fútbol como herramienta de integración se vivió intensamente en la segunda fase de LaLiga Genuine.
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rc deportivo- depor abanca

En una vibrante mañana de fútbol en el Estadio Alfredo Di Stéfano, el De-
portivo ABANCA demostró su temple al arrancar un valioso empate (2-2) 

frente al Real Madrid en la jornada 22 de la Liga F. Este resultado no solo 
suma un punto crucial en su lucha por la permanencia, sino que también 
resalta la capacidad del conjunto blanquiazul para competir al más alto nivel.
El partido inició con un Real Madrid volcado al ataque, generando múltiples 
ocasiones que exigieron la mejor versión de la guardameta Inês Pereira. Sin 
embargo, contra todo pronóstico, fue el Depor quien golpeó primero. En 
el minuto 23, Millene fue derribada en el área, y la colegiada no dudó en 
señalar el punto penalti. Olaya, cedida precisamente por el conjunto blanco, 
asumió la responsabilidad y, con serenidad, transformó la pena máxima.
El Real Madrid, herido en su orgullo, buscó con insistencia el empate. Tras 
el descanso, el técnico Alberto Toril realizó ajustes que dieron sus frutos rápi-
damente. En el minuto 53, Carla Camacho conectó un certero cabezazo que 
igualó la contienda. Lejos de amilanarse, el Depor mantuvo su plan y, en una 
incursión por la banda derecha, un centro de la canterana Paula Novo pro-
vocó un autogol de Antonia en el 62’, devolviendo la ventaja a las nuestras.
La recta final del encuentro fue un aluvión de intentos de ataques madridis-
tas, pero el Depor estuvo bien plantado y contragolpeó con éxito, pero el 
equipo arbitral estuvo nefasto, señalando dos fueras de juego completamente 
inexistentes cuando las atacantes deportivistas se disponían a encarar a Misa. 
Una de las jugadas fue tan escandalosa, que las nuestras se hubiesen encon-
trado un dos contra uno ante la arquera madrileña. La presión del Madrid 
sobre el estamento arbitral volvió a surtir efecto cuando, en el minuto 82, 
una discutida acción dentro del área fue sancionada como penalti. Olga Car-
mona no perdonó desde los once metros, estableciendo el 2-2 definitivo. A 
pesar de los intentos locales en los minutos finales, el Deportivo resistió con 
determinación, asegurando un punto de oro en uno de los feudos más com-
plicados de la liga. A las de Fran Alonso no les permitieron sumar los tres.
Este empate refuerza la moral del conjunto coruñés, que continúa su camino 
hacia la salvación con la convicción de que puede plantar cara a cualquier 
rival. La entrega y el compromiso mostrados en Madrid son el reflejo de un 
equipo que no renuncia a sus objetivos y que, jornada tras jornada, demues-
tra su valía en la élite del fútbol femenino español.

el depor abanca ya suma hasta contra los grandes
El equipo coruñés empató ante el Real Madrid a domicilio, tras un arbitraje sibilino en su contra.
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rc deportivo- rcd fabril

el pasado domingo, el Fabril consiguió una victoria cru-
cial al imponerse por 0-1 al Club Deportivo Guijuelo 

en el Estadio Municipal Luis Ramos. El duelo fue iguala-
do, pero cuando todo apuntaba a que el encuentro se iba a 
ir empatado al intermedio, apareció Álex Alfaro para ano-
tar en el minuto 41 un tanto que a la postre fue definitivo 
para otorgar tres puntos vitales al conjunto blanquiazul. 
Con este resultado, el Fabril alcanzó las 40 unidades y re-
cuperó el quinto lugar de la clasificación, llegando así a los 
puestos de play off una vez más esta campaña.
El técnico del filial, Manuel Pablo, se mostró satisfecho 
con el rendimiento de sus jugadores, destacando la solidez 
defensiva y la capacidad para aprovechar las oportunida-
des en ataque. Asimismo, enfatizó la importancia de man-
tener la concentración en los próximos encuentros para 
seguir sumando puntos y acercarse a los objetivos plantea-
dos al inicio de la temporada.
El calendario no da tregua al conjunto herculino, que 
afrontará dos compromisos esta semana. Al cierre de esta 
edición estaba jugando ante la Sociedad Deportiva Com-
postela en el Estadio Vero Boquete de San Lázaro, en un 
partido aplazado correspondiente a la jornada 20. Poste-
riormente, el domingo 23 de marzo, recibirá al Real Avilés 
Industrial en Abegondo, choque marcado para las 12 de la 
mañana. Los avilesinos son cuartos y a día de hoy un rival 
directo de los nuestros.
La afición del Depor confía en que el filial mantenga esta 
dinámica y logre consolidarse en los puestos altos, para 
aspirar después a pelear por el ascenso en las eliminatorias. 
No será nada sencillo, pues hay equipos que están en una 
gran dinámica, siendo el Bergantiños o el Rayo Cantabria 
dos de los ejemplos, pero a la vez derrotar a este Fabril 
es una tarea muy complicada. Y es que estos chicos hace 
tiempo que sacaron la licencia para soñar en grande.

otro triunfo de altura y licencia para soñar con el ascenso
El Fabril se llevó los puntos del Estadio Municipal Luis Ramos de Guijuelo, tras un solitario gol de Alfaro.
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visitante- fc cartagena

El FC Cartagena está realizando una temporada horrorosa en LaLiga Hy-
permotion 2024-2025. El equipo de la Región de Murcia comenzó mal, 

pero su rendimiento fue todavía a menos y en la actualidad, bajo la direc-
ción de Guillermo Fernández Romo, acumula una racha negativa de nueve 
derrotas consecutivas, lo que ha afectado significativamente su posición en 
la clasificación y ha generado desesperación entre la afición y la directiva. El 
entrenador madrileño cuenta todos sus encuentros por derrotas desde que se 
hizo cargo del equipo el pasado 14 de enero.
A pesar de los esfuerzos de los diferentes cuerpos técnicos que fueron pa-
sando por la entidad y de los jugadores, la falta de eficacia de cara al gol, las 
bajas por lesiones y convocatorias internacionales han mermado el rendi-
miento del conjunto cartagenero en todos los tramos de la competición. En 
su reciente encuentro contra el Burgos CF, los blanquinegros mostraron una 

mejoría en el juego, pero no lograron traducirla en puntos, cayendo por 0-1 
en el Estadio Cartagonova.
El próximo reto para el FC Cartagena será su visita al RC Deportivo de La 
Coruña en el Estadio ABANCA-RIAZOR. Este encuentro representa una 
oportunidad para que el equipo murciano rompa su mala racha y recupere 
la confianza de cara al tramo final de la temporada, eso sí, esperemos que el 
Depor muestre su mejor cara y no se deje sorprender.
La afición espera que los suyos muestren al menos su carácter y competitivi-
dad en este difícil final de curso, en el que deben cortar la situación de nueve 
derrotas consecutivas para cerrar la temporada de manera digna. Aunque la 
permanencia en la categoría se presenta como un desafío imposible, el Carta-
gena intentará sumar puntos que le permitan mejorar su posición de colista y 
ofrecer alguna alegría a sus seguidores en los partidos restantes.

el fc cartagena acumula nueve derrotas consecutivas 
Los blanquinegros solo acumulan derrotas desde que Guillermo Fernández Romo llegó al banquillo.
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visitante- fc cartagena

Alfredo Ortuño Martínez, nacido el 21 de enero de 1991 
en Yecla, es un futbolista sensacional, que juega como 

delantero en el FC Cartagena. A lo largo de su carrera, ha 
pasado por diversos clubes, incluyendo Albacete, Getafe B, 
Levante B, La Hoya Lorca, Granada, Girona, Las Palmas, 
Zaragoza, Mallorca, Cádiz, Real Salt Lake, Extremadura y 
Oviedo. 
En la temporada 2021, Ortuño se incorporó al FC Carta-
gena, donde ha sido una pieza clave en el ataque del equipo. 
Desde su llegada, ha disputado 156 partidos y ha anotado 
32 goles. 
A pesar de su esfuerzo y experiencia, el conjunto cartage-
nero atraviesa una temporada complicada en LaLiga Hy-
permotion 2024-2025, sobre todo tras acumular una racha 
negativa de nueve derrotas consecutivas, situándose en la 
última posición de la clasificación y alejándose cada vez más 
de la salvación, la cual tiene imposible, a 21 puntos de dis-
tancia con 33 por jugarse. 
En el encuentro contra el Burgos CF de la pasada jornada, 
Ortuño fue titular y tuvo alguna oportunidad de gol, pero 
su equipo no logró revertir el marcador adverso, cayendo 
0-1 en el estadio Cartagonova. Al Efesé le está costando 
mucho crear oportunidades y los delanteros se terminan 
por desesperar en cada partido. Alfredo aún no se ha estre-
nado en el presente campeonato, otro dato que habla por sí 
solo sobre el mal momento blanquinegro, pues no es lógico 
que un atacante de su nivel no haya visto puerta.
A pesar de las dificultades, Ortuño continúa demostrando 
su compromiso y profesionalismo en el FC Cartagena, bus-
cando aportar su experiencia y capacidad goleadora para 
maquillar un poco la situación del equipo en lo que resta 
de temporada. Tiene contrato hasta junio del año 2026 y 
con 34 años podría ser muy importante para los suyos el 
próximo curso en Primera Federación, donde a buen segu-
ro partirán como grandes favoritos al ascenso. 

alfredo ortuño: el gran referente de los últimos cursos
El ariete de Yecla llegó al FC Cartagena en la temporada 2021/2022, convirtiéndose en jugador franquicia.
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baloncesto- leyma basquet coruña

El Leyma Coruña atraviesa un momento crítico en la Liga Endesa tras su 
derrota en el derbi gallego contra el Río Breogán, con un marcador final 

de 98-106, tras dos partes muy diferentes, mandando los lucenses sin pie-
dad durante 23 minutos, pero en los 17 restantes el Leyma fue un ciclón y 
casi remonta el derbi. Este resultado profundiza la crisis del equipo coruñés, 
que se mantiene en la última posición de la clasificación con solo cinco vic-
torias en lo que va de temporada. El duelo fue una gran fiesta del baloncesto 
gallego, asistiendo 9.236 espectadores al Coliseum.

Desarrollo del partido
El encuentro, disputado en el Coliseum de A Coruña, evidenció las dificul-
tades defensivas del Leyma, especialmente en la primera mitad, donde los 
de Diego Epifanio encajaron 62 puntos. A pesar de una notable reacción 
en la segunda parte, liderada por Thomas Heurtel, Yunio Barrueta y Trey 
Thompkins, el equipo no logró revertir la desventaja inicial, aunque llegó 
a ponerse a dos puntos a poco del final con el 98-100. Mirando a la tabla, 
la situación se puso peor, pues son ya tres victorias de desventaja con la de 
permanencia.
 
Declaraciones postpartido
El entrenador del Leyma Coruña, Diego Epifanio, reconoció la gravedad de 
la situación y la necesidad de seguir luchando por la permanencia. Destacó 
los esfuerzos del club por mantenerse en la ACB y lamentó los errores co-
metidos durante el partido. 

Situación en la clasificación
Con esta derrota, el Leyma Coruña se encuentra a tres victorias de la sal-
vación, con once jornadas restantes en la competición. La urgencia por 
revertir la situación es palpable, y el equipo deberá mejorar su rendimiento 
de manera inmediata para evitar el descenso. No será sencillo, pero aquí no 
se rinde nadie y si de algo no queda duda es que este ascenso ha merecido 
la pena. Ver a más de 9000 personas cada dos semanas animando en A Co-
ruña era algo impensable hace tan solo unos cuantos meses. Esto hay que 
mantenerlo, da igual la categoría en la que haya que jugar el próximo curso.

el leyma sigue luchando Y NO SE RENDIRÁ EN NINGÚN MOMENTO
El derbi ante el Breogán fue una fiesta del baloncesto gallego, asistiendo 9.236 espectadores al Coliseum.

Próximos encuentros
El calendario no ofrece tregua al conjunto coruñés, que se enfrentará al Va-
lencia Basket este sábado 22. El partido se presenta como una oportunidad 
crucial para intentar recortar distancias y mantener vivas las esperanzas. La 
afición y el cuerpo técnico son conscientes de la dificultad del momento, 
pero mantienen la ilusión y el compromiso de luchar hasta el final.
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baloncesto- leyma basquet coruña

El pívot letón Karlis Šilinš, de 27 años y 2,11 metros de altura, se unió al 
Leyma Básquet Coruña procedente del Estra Pistoia de la liga italiana, 

donde promedió 13,7 puntos y 5,9 rebotes por partido en el presente curso. 
Esta incorporación refuerza el juego interior del equipo naranja, sobre todo 
teniendo en cuenta los problemas con las lesiones de un Augusto Lima que 
se vio mermado casi en todo momento desde el comienzo de la campaña.
Šilinš comenzó su carrera profesional a los 17 años en los Barons de Letonia. 
Posteriormente, se trasladó a Estados Unidos para jugar en la NCAA con 
los Ole Miss Rebels y más tarde con los Florida Atlantic Owls. Tras su etapa 
universitaria, regresó a Europa para unirse al BK Liepaja de Letonia, don-
de promedió 15,6 puntos y 7,9 rebotes por partido. La temporada pasada 
militó en el BG Göttingen de la Bundesliga alemana antes de fichar por el 
Pistoia italiano.

El jugador destaca por su capacidad para desempeñarse tanto en la posición 
de pívot como de ala-pívot, gracias a su agilidad y habilidad en el juego al 
poste. Además, posee un notable acierto desde la línea de tres puntos, con un 
porcentaje superior al 40% esta temporada, lo que le permite abrir el campo 
y ser una amenaza ofensiva versátil.
Tras superar con éxito el reconocimiento médico en el Hospital Quirónsalud 
A Coruña, Šilinš se ha incorporado a los entrenamientos bajo las órdenes de 
Diego Epifanio. Se espera que su aportación sea clave en la recta final de la 
temporada, donde el equipo busca consolidarse, mejorar su posición y alcan-
zar la tan soñada permanencia.
Con este movimiento, la directiva del Leyma Básquet Coruña demuestra su 
compromiso por fortalecer la plantilla y afrontar con garantías los enormes 
desafíos que presenta la competición en los próximos meses.

refuerzo de altura: karlis silins se unió al leyma coruña
El equipo naranja dio un paso al frente en cuanto a plantilla y sueña con la permanencia en la élite.
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balonmano- attica 21 hotels oar coruña

La temporada del Attica 21 Hotels OAR Coruña transcurre de manera muy 
brillante y el equipo herculino está a un paso de ser campeón del grupo A 

de Primera Nacional. Faltan todavía seis jornadas para el final, pero la reali-
dad deja claro que este mismo fin de semana podría cantar el alirón. Para ello 
deberá conseguir un triunfo en la pista central del histórico Pabellón de las 
Traviesas de Vigo ante el Reconquista, y esperar a una derrota del Desatascos 
Jumbo Gáldar ante el Calvo Xiria en el pabellón Vila de Noia de Carballo. 
Los canarios están a ocho puntos de distancias de los nuestros, un mundo, 
lo que a la vez deja claro que el OAR es virtual campeón, tan solo queda por 
saber el día de la confirmación matemática. Pero el objetivo no pasa precisa-
mente por ganar la liga simplemente, sino por conseguir el ascenso a Divi-

sión de Honor Plata. Será la cuarta presencia consecutiva de los coruñeses en 
el play off, pero nunca antes llegaron con un potencial tan grande. Si otros 
años acudían como cenicientas con la ilusión de sorprender, en esta ocasión 
lo harán como favoritos y con la presión de lograr el billete hacia Plata para 
que la temporada pueda considerarse como un éxito. De todo ello es muy 
consciente un Fernando González que no permite relajarse a sus pupilos en 
ningún momento y que a la vez ya juega con las cargas físicas de los jugado-
res para que estos lleguen al momento decisivo en las mejores condiciones 
posibles. Afrontar lo que queda de fase regular con motivación no será nada 
sencillo de aquí al final, pero a la vez el equipo sabe que es necesario hacerlo 
para seguir progresando hacia la meta con máximas garantías. 

attica 21 hotels oar coruña: el título a punto de caramelo
El conjunto herculino podría cantar el alirón este próximo fin de semana y con cinco jornadas por disputar.
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hockey patines- hc liceo

La Copa del Rey de hockey sobre patines 2025 se celebró del 6 al 9 de 
marzo en Calafell (Tarragona), reuniendo a los ocho mejores equipos de 

la OK Liga en su 81ª edición. El Liceo alcanzó las semifinales, ronda en la 
que cedió ante un Reus que vio como Martí Casas se convirtió en el MVP 
del torneo, tras anotar cuatro goles en la semi y cinco en la final, lo que pocas 
veces vimos en el mundo del hockey sobre patines.

Cuartos de final: Un triunfo agónico
El Liceo inició su andadura en el torneo enfrentándose al Igualada Rigat HC 
en los cuartos de final. El encuentro fue un auténtico espectáculo de hockey, 
con alternativas constantes en el marcador. El capitán verdiblanco, Dava 
Torres, se erigió como la figura del partido al anotar cuatro de los cinco goles 
de su equipo. El momento cumbre llegó a tan solo tres segundos del final, 
cuando Torres marcó el gol decisivo que selló el 5-4 definitivo, asegurando 
así el pase a semifinales de los nuestros.

Semifinales: Derrota ante un inspirado Reus Deportiu
En semifinales, el Liceo se midió al Reus Deportiu Virginias. El conjunto de 
Juan Copa no pudo frenar el ímpetu de Martí Casas, quien tuvo una actua-
ción sobresaliente al anotar cuatro goles. El partido finalizó con 5-1 a favor 
del Reus, lo que dejó al Liceo a las puertas de la final. Casas hizo también 
estragos en la finalísima, metiendo los cinco de los suyos ante el Lleida (5-4).

Balance y perspectivas futuras
A pesar de no alcanzar la final, la participación del HC Liceo en la Copa 
del Rey 2025 mostró el carácter competitivo del equipo y su capacidad para 
sobreponerse a situaciones adversas. El desempeño de jugadores clave, como 
Dava Torres o César Carballeira, refleja el potencial del conjunto para futu-
ros desafíos. El club y la afición pueden sentirse orgullosos del esfuerzo y la 
entrega demostrados en el torneo por los colegiales, lo que sienta una base 
sólida para encarar las próximas competiciones con renovadas energías. La 
Copa del Rey 2025 será recordada por la intensidad de sus encuentros y por 
destacar el alto nivel del hockey sobre patines en España, con todos los equi-
pos demostrando su valía en cada partido.

el liceo dejó atrás la copa y ya piensa en la champions
El equipo verdiblanco alcanzó las semifinales, pero se encontró con Martí Casas, MVP del torneo del KO.

Vuelve la WSE Champions League
El HC Liceo estará en los cuartos de final de la WSE Champions League, lo 
que no puede decir por ejemplo el FC Barcelona, tras quedar eliminado en la 
liguilla de grupos. Los verdiblancos se medirán al Barcelos y el encuentro de 
ida ya tiene fecha, el 27 de marzo en Riazor a partir de las 20:30 de la tarde. 
El choque de vuelta está fijado en tierras portuguesas para el 3 de abril en 
horario todavía por determinar. 
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CONCELLO MALPICA- entrevista concelleira de deporteS

Malpica, un concello pequeno en tamaño pero inmenso en paixón polo 
deporte. Desde o fútbol ata o surf, pasando pola ximnasia rítmica, o vo-

leibol praia ou o atletismo, a localidade coruñesa traballa arreo para fomen-
tar a práctica deportiva entre veciños de todas as idades. Noelia Freijeiro, 
concelleira de Deportes, cóntanos como se organiza o deporte no municipio, 
os retos que enfrontan e os proxectos que teñen en marcha para que Malpica 
siga sendo un referente no deporte galego. Cunha filosofía clara de inclusión 
e dinamización, o obxectivo é que ninguén se quede sen a oportunidade de 
practicar a súa disciplina favorita.
Tamén falamos con Noelia sobre a importancia das Escolas Deportivas Muni-
cipais, a aposta por eventos de gran proxección como a Travesía a Nado Sisar-
gas-Malpica ou os campionatos de surf e de longboard, e do traballo diario que 
hai detrás para que todo funcione. Unha entrevista que nos achega á realidade 
dun concello que loita por manter vivo o espírito deportivo da súa xente.

ENTREVISTA A NOELIA FREIJEIRO

Noelia, o primeiro de todo, cóntanos un pouquiño. Malpica ten 5.267 
habitantes, pero o mundo do deporte segue sendo importantísimo e o 
fomentades como se merece, ¿non si?
“Así é, intentámolo polo menos e estamos ledos de como están a sair as cou-
sas nestes anos. Pero non nos conformamos e traballamos para ir a máis”.

En Malpica hai seis clubs de fútbol, pero non todo é iso, nin moito me-
nos.
“Si, incluíndo algún club que está na categoría de veteranos. Ademais, dende 
o Concello intentamos ofrecer variedade coas Escolas Deportivas Munici-
pais, adaptándonos aos intereses dos veciños”.

Falemos das Escolas Deportivas Municipais. ¿Que disciplinas abarcan?
“Temos a Escola Municipal de Educación Física, que inclúe varias discipli-
nas como atletismo ou  ximnasia rítmica. Un pouquiño de variedade para 
que todo o mundo poda estar dentro do mundo do deporte”.

NOELIA FREIJEIRO: “QUEREMOS UNHA MALPICA ACTIVA E SAUDABLE”
A concelleira de deportes da localidade costeira concedeu unha entrevista a redacción de Coruña Sport.
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Nalgúns deportes funcionades en colaboración con clubes.
“Están abarcados polos clubs. No caso do fútbol, por exemplo, está o Cer-
queda, que actualmente traballa coa base”.

Ademais destas disciplinas, ¿que outras actividades deportivas hai en 
Malpica?
“Contamos con ximnasia rítmica, atletismo, volei, patinaxe, judo e unha 
actividade de multideporte onde os rapaces practican tenis de mesa, bád-
minton, baloncesto, etc. Para adultos, temos pilates ou zumba, entre outras”.

AS INSTALACIÓN DEPORTIVAS E OS EVENTOS EN MALPICA

As instalacións deportivas son un aspecto fundamental, pero tamén 
complicado de manter.
“Si, é bastante complicado. Malpica é un concello pequeno, pero con moití-
simas instalacións: temos dous campos de herba artificial, un de herba natu-
ral, un pavillón… É moito para tan pouca poboación. Pero imos mellorando 
pouco a pouco, segundo se pode”.
Agora ides instalar céspede artificial no campo de Pedra Queimada.
“A verdade é que levabamos tempo intentándoo a través de subvencións, 
pero non saíu adiante, entón este ano decidimos facelo co POS+ 2025 por-
que xa non podía esperar máis”.

Ademais do mantemento, tamén organizades eventos deportivos impor-
tantes. Un deles é a travesía a nado Illas Sisargas-Malpica, que xa está 
programada para o 3 de agosto.
“Si, é unha proba moi importante. Vén xente de moitos lugares e axuda a 
darlle visibilidade ao noso pobo. Está prevista para o 3 de agosto e esperamos 
que volva ser un éxito e a xente remate leda”.

Outro evento destacado é o campionato de surf, ¿non si?
“Por suposto, ademáis este ano intentaremos organizalo  dende o Concello, 
pero sempre da man da One Surf Academy, que é un luxo tela aquí en Mal-
pica. O surf é clave na nosa localidade, vémolo todos os días con surfistas 
que veñen de todas partes. Por iso tamén intentamos inculcar a cultura do 
surf aos máis pequenos co proxecto “Apende a través do Surfing”, que ensina 
valores a través deste deporte”.

O DEPORTE NA PRAIA: UNHA TRADICIÓN EN MALPICA

Malpica sempre tivo moita actividade deportiva na praia, ¿verdade?
“Historicamente sempre houbo partidos de fútbol na praia dende os anos 60 
e 70, e nos últimos tempos tamén se popularizou o volei praia”.
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Apostastes polo volei praia dende hai xa anos, ¿como vai funcionando?
“Moi ben. É unha actividade que enganchou a moitos adolescentes, que 
ás veces son difíciles de implicar en actividades deportivas. O ano pasado 
instalamos unha rede en Canido durante todo o verán e a verdade é que fun-
cionou xenial. Mesmo os socorristas nos dixeron que lles facilitaba o traballo 
porque os rapaces estaban entretidos xogando ao volei”.

E o fútbol praia segue sendo o rei do verán, ¿non?
“Si, organizamos actividades durante todo o mes de agosto para nenos ata 
os 14 anos. Ademais, dende hai tres anos tamén facemos un pequeno torneo 
para os maiores de 15 anos”.

O verán préstase moito para este tipo de actividades.
“Efectivamente, por iso tamén organizamos sesións de ioga, zumba e outras 
actividades na praia. A xente agradéceo moito”.

O TRABALLO CONSTANTE PARA FOMENTAR O DEPORTE

O día dun evento todo sae ben e é moi bonito, pero detrás hai un traba-
llo de 365 días ao ano, ¿non si?
“Claro. É o noso traballo e a nosa responsabilidade. A xente confiou en nós, 
e aí estamos, con acertos e erros, pero sempre ao pé do cañón”.

Hai persoas no Concello que teñen un gran papel neste traballo, ahí está 
María Bardanca como animadora deportiva.
“Si, pero María é moito máis que iso, María é un pilar fundamental. Ela 
fai labores de técnica, mantén ao día o ximnasio, organiza as actividades do 
verán… É unha peza clave”.

O FUTURO DO DEPORTE EN MALPICA

E de cara ao futuro, ¿que retos ten Malpica no mundo do deporte?
“Intentamos innovar cada ano dentro das nosas posibilidades. Este ano 
introducimos o judo nas escolas e funcionou moi ben. A nosa idea é seguir 
ampliando disciplinas para que as nenas e os nenos teñan distintas opcións 
e non só fútbol”.

¿E no ámbito dos eventos?
“Manteremos as probas importantes, como o Día da Bicicleta, a Carreira 
Pedestre e a proba de longboard. Tamén seguiremos apostando polo proxec-
to “Aprende a través do Surfing”, porque cremos que aporta moito tanto en 
valores como en cultura deportiva”.

O APOIO AO MALPICA E UNHA MENSAXE PARA A VECIÑANZA

A SCD Malpica, que chegou a militar en Terceira División e Preferente, 
quere repuntar. Eles están moi contentos co apoio do Concello.
“Para o Concello sería un orgullo que o Malpica volvese a onde lle corres-
ponde. É un club histórico, cunha nova directiva moi ilusionada. Sempre 
van ter o noso apoio para que poidan seguir medrando. Hai unha directiva  
con mocidade e traballadora e iso tamén é moi importante”.

Para rematar, unha mensaxe para á xente de Malpica de parte da súa 
concelleira de deportes.
“Pois anímoos a probar distintas disciplinas deportivas. Como dicimos no 
programa “Malpica Actívate”, non hai que ter prexuízos,  senón que hai que 
probar. O obxectivo final é ter unha Malpica máis saudable e o imos conse-
guir entre todos”.
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Con tan só 27 anos, Steven Mancebo Pose (Barizo, 1996) asumiu a presi-
dencia da SCD Malpica na tempada 2023-2024, club de fútbol que busca 

revitalizarse e afrontar novos retos dende entón. Nas últimas datas, conversa-
mos con el para coñecer as súas perspectivas e plans de futuro.

O primeiro Steven, segunda tempada como presidente do Malpica, cal 
foi a ilusión que che levou a dar un paso adiante no seu día.
“Pois, levo dous anos casi, esta é a miña segunda tempada na presidencia. 
O que me levou a dar un paso adiante foi que o Malpica non pasaba por 
unha época boa. O anterior presidente xa levaba varias tempadas collendo 

o equipo e era a última vez que o facía. Tiven esa sensación de que se non o 
collía eu, pois o equipo desaparecía, e dábame moita pena. Eu xogaba nas 
categorías inferiores de neno. O Malpica ten unha gran historia na Costa e 
que desaparecera era algo moi doloroso para moita xente”.

Claro, e que estamos a falar dun equipo que chegou incluso a Terceira no 
ano 2000, e que saíu incluso en videoxogos como o mítico PC Fútbol.
“Ese ascenso a Terceira, pasar por Terceira, eso foi o máximo. Foi unha to-
lemia ata onde se chegou e a repercusión que tivo o Malpica nese comezo 
de século”.

STEVEN MANCEBO: ·”o malpica é o club que levo no corazón”
O presidente da SCD Malpica chegou ao cargo en 2023, nunha decisión valente e cargada de sentimento.
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O futuro pasa por intentar ir medrando e tamén por ir ascendendo, pero 
polo que falamos fóra da entrevista, pouquiño a pouco, cos pés no chan.
“Exactamente, si. Primeiro intentar levar ben as contas do club e despois 
tentar ascender a unha categoría superior. Tamen e importante ir creando 
base, queremos ter xuvenís pronto, e ir medrando pouco a pouco tamén coa 
canteira e intentar levar o Malpica a onde estivo en épocas boas”.

Falamos de volver a formar toda a cadea, ¿non?
“Si, ata onde se poida chegar. Penso que é moi importante ter categorías 
inferiores de novo, mínimo xuvenís xa o próximo curso, e despois cadetes, 
infantís, fútbol-8 e por suposto feminino, eh, que non nos olvidamos do 
fútbol feminino. Isto é un proxecto a longo prazo, non estamos aquí para 
irnos mañá. Imos chegar ata onde se poida, ata onde se poida chegar con 
máximo esforzo”. 

Mirando a actualidade, o equipo marcha moi ben este ano e estades ahí, 
loitando por chegar a Segunda Futgal.
“Estamos cuartos na clasificación. A ilusión é o salto a Segunda, xa sexa di-
recto ou na fase de ascenso, no play-off”.

Formades parte dun grupo de Terceira Futgal moi duro este ano, ¿non? 
“Exactamente, exactamente. Levamos xa unhas tampadas así aquí na Costa. 
O ano pasado tamén, incluso se pode dicir que foi aínda un pouco máis 
difícil o ano pasado con clubes como Xallas e Soneira”.

Volvendo ao Malpica, ¿foi difícil o comezo voso na directiva?
“Claro que si. Pensa que a min non me coñecía ninguén. Os xogadores 
que coñecía eu xa estaban en equipos. Entón, o primeiro foi coller un 
pouquiño o que había dese ano que se quedou de últimos, no que non se 
gañou case ningún partido, pero había xogadores moi interesantes e com-
prometidos, e dende ahí ir fichando pouco a pouco. Por iso falaba antes da 
creación de novo das categorías inferiores. Ter chavaliños novos que veñen 
con ilusión, con ganas de comerse o mundo para subir ao primeiro equipo, 
daría moita vida”.
Logo está A Pedra Queimada, onde a afección si que responde sempre.
“Malpica é fútbol, o fútbol forma parte da vida da xente. Eu valoro moi 
positivamente todo o que fan, están sempre, tanto de locais como de visitan-
tes. Estamos a falar de que fan desprazamentos nesta categoría, é xente que 
sente o club e que lle gusta o fútbol, pero sobre todo gústalle o fútbol local, 
o Malpica. Xa che digo, fan desprazamentos como é o de ir ata o campo do 

Volantes, que é no concello de Muros, van a Cee tamén, ou a calquera sitio 
da Costa no que xogue o seu Malpica”.

Steven, ¿que é o máis complicado de ser presidente dun club de fútbol?
“Uf, eh, pódese dicir que o presidente é o máximo responsable, pero sobre 
todo no malo, porque ao fin e ao cabo, o mérito se ascende o equipo é 
principalmente dos xogadores e do adestrador, obviamente. O desenvolve-
mento e así en todas as entidades. Eu teño claro que o presidente vai levar 
as culpas todas se pasa algo malo, tanto se o adestrador non o fai ben, se 
o equipo empeza a cambiar disciplinariamente e tal, etc, etc, etc. Xa non 
digamos en tema contas ou temas administrativos. Pero isto é lei do fútbol 
e cando chegas a meterte xa tes que ter moi claro que ten que ser así ou 
que vai ser así. Eu estou moi contento no Malpica e con toda a familia que 
forma este gran club”.

Falabas antes que tes intención de seguir tempo, tes corda para moito rato.
“Eu espero que si, sempre e cando haxa unha directiva que me apoie e me 
bote unha man, pois si, por suposto. Eu xa non digo morrer aquí, pero botar 
o máximo de anos. Gústame formar parte dun club que levo no corazón e 
que non quero que desapareza por nada do mundo, nin tampouco que o colla 
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calquera persoa, ¿sabes? Non é por ser avaricioso, pero non quero que veña por 
aí un calquera e que bote o equipo polo mar abaixo, para que me entendas”.

¿Hai moita xente axudando ou pasa como en case todos os sitios, que 
entre tres ou cuatro persoas fan milagres?
“Aquí, pasaba un pouquiño o que dis, de feito o ano pasado éramos tres ou 
catro e foi inviábel. Un deles era un señor que estaba moi enfermo, de 70 
anos, que tamén se entregou moitísimo, axudoume sempre nos ratos que 
podía. Sen el, buf, eu solo era inviábel totalmente. Este ano si, somos todo 
xente nova e moi ben, moi ben, están a axudarme moitísimo, sen eles a ver-
dade é que non íamos adiante da mesma forma que o estamos a facer”.

E logo, é moi importante tamén que o concello bote unha man.
“Neste caso, no Malpica non temos queixa ningunha co que é o concello. 
Tampouco é que pidamos unha cousa fóra de serie, pero bótanos unha man, 
si. Estamos moi agradecidos”.

Steven, o que me dicías do feminino antes, tamén tes esa ilusión de que 
as rapazas de Malpica xoguen no club do seu pobo, ¿falamos de corto 
plazo?
“A ver, falamos de corto plazo e tamén de ter un pouco de paciencia. Somos 
unha entidade modesta que quere medrar. Non sei se vai poder ser a próxima 
campaña, pero creo que a corto prazo podería ser igualmente. Temos que 
seguir dando pasos tanto na creación da sección feminina como na creación 
de fútbol base. Un objetivo que nos pusemos xa de cara ao ano que ven e ter 
a lo menos xuvenís, pasar a ter dous equipos no clube”.

E logo, outra cousa que na vosa zona é fundamental, a liga si, pero a 
Copa da Costa, que non vola quite ninguén. 
“Si, si, a verdade é que a Copa e algo máximo. Foi unha pena non gañala, 
non recordo se fora no ano 2011, 2012 ou 2013, nun deses anos chegamos 
á final e perdémola co Xallas, era o Xallas de Santa Comba daquela, o mítico 
equipo que xogou moitos anos en Terceira División”.

¿E a deste ano 2025?
“Sempre pode haber sorpresas, pero hai equipos moi fortes, hai moitos equipos 
da Costa en Primeira, está o Dumbría, o Sofán está en Preferente pero en prin-
cipio non a xoga, pero o Dumbría creo que é o máximo candidato a gañala este 
ano tamén. Gañouna o ano pasado e este ano seguro que tamén van ir a por 
todas. Logo hai bos equipos, está o Soneira, o Muros, o Castriz... Pero bueno, 
para min o Dumbría é o principal candidato para gañala este ano de novo”.

Unha cousa ilusionante de cara ao futuro pode ser iso, ¿non? Ver ao Mal-
pica nunha categoría importante si, pero gañar a copa, un tituliño eu 
creo que faría especial ilusión a afección.
“Si, si, pódese dicir que si. Eu personalmente quero ascender a Segunda e ter 
un bo equipo. A partir de ahí, xa se está vendo, parece que ninguén quere 
ascender a Primeira de boa gana, porque é un gasto enorme, xa hai que des-
prazarse a Santiago, incluso tamén ata a zona de Pontevedra dende este ano. 
É un gasto enorme, pero polo menos estar na zona alta da Liga da Costa, que 
é a Segunda Futgal, e pelexar polas Copas con equipos de garantías”.

E un mensaxiño para para a afección para que siga apoiando este novo 
proxecto e sobre todo que se ilusione tamén de novo. 
“Si, quero agradecerlle de todo corazón todo o que fan, sen eles a verdade é 
que non creo que fósemos nin a metade do que somos. A xente tamén valora 
aos nosos xogadores, que son tamén un 95% todos do pobo de Malpica, e 
iso tamén é un plus. Agradecerlle de todo corazón a afección por animarnos 
tanto nas boas e nas malas. Nos defenden a morte e iso é para agradecelo en 
cada intre. Quero destacar á xente que está involucrada, tanto na directiva 
como no corpo técnico como no club, todos desinteresadamente, que iso é 
un un puntazo a agradecer moito. Incluso os xogadores, que alguns estaban 
en Primeira, xa che digo en Primeira e decidiron baixarse ao barro para axu-
darnos. Iso é algo de moito valor e de admirar. Para min, mínimo, mínimo, 
mínimo, toda a plantilla ten nivel para estar en Segunda e na zona alta”.
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Para poder falar da historia da SCD Malpica, primeiro debemos introdu-
cirnos naqueles inicios do mundo do fútbol nun pobo que xa na década 

dos 20 do pasado século gozaba cos seus dun deporte que sen dúbida co-
mezaba a ser o rei. Por entón, segundo recolle o libro “SCD Malpica 40 
anos de fútbol”, dos autores Héctor M. Pose e Luis E. Porto, unha leira de 
patacas en barbeito nos Medros de Seaia, facía de terreo de xogo. O recinto 
era coñecido como o campo da Galera. Os partidos xogábanos mozos de 
Malpica contra os doutros pobos costeiros, como Ponteceso, Laxe, Buño, 
Carballo ou Corme. O número de seguidores era unha tolemia e cada 
encontro terminábase por converter nunha gran festa. Xa por entón había 
rivalidades e os triunfos celebrábanse ao grande.
O tempo foi pasando e nos anos 40, 50 e 60, os enfrontamentos pasaron a 
xogarse ao campo de Pastor, habendo tamén duelos de máxima intensidade 
sobre area contra equipos da comarca, neste caso en Area Maior, sempre 
que a marea permitíao. Como anécdota, mencionar que o terreo de xogo 
marcábase con cordas e as porterías con remos. Ata o Bergantiños, equipo 
habitual de Terceira naqueles anos, pasou polo areal malpicán. Algúns dos 
grandes xogadores da época foron os Canedo, Xulio do Municipal, Bo-
garte, Noche, Luis de Xeixarro, Manoñiño da Chica, Manolo da Xurela, 
Lorenzo e José de Eulogia, Paco e Pepe de Contramestre, Manolo da Parro-
cha, Franquiño, Nando, Totó, Tonié, Pedro de Ruiz, Arcay ou Zoquiños. 
O gran capitán foi durante moitos anos Manuel González Varela, é di-
cir, “Manolo da Parrocha”, quen posteriormente foi mesmo adestrador da 
SCD Malpica uns cuantos anos despois da súa fundación. O Trofeo Festas 
do Mar era un dos máis importantes cada ano en Malpica nesas décadas 
pasadas, e aqueles mozos lograron levantalo, tanto no campo como sobre 
area, xa que polo menos no ano 1962, existen datos e imaxes que deixan 
claro que Area Maior tomou o protagonismo.
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1971: pedra queimada e scd 
malpica nacen da man
As aportacións da xente de Malpica foron determinantes 
para comprar un solar que valeu 150.000 pesetas.

As orixes do mundo do 
balompé en Malpica
A paixón e a tolemia polo deporte rei xa era moi 
abundante na década dos 20 do pasado século.

A afección polo fútbol era total en Malpica e xogar a Liga da Costa pasou 
a ser unha prioridade para a veciñanza. Pero xurdía un problema, que 

non existía noutras vilas, para poder xogala necesitábase un campo de fútbol 
regulamentario, ademais de fundar un club de maneira oficial, aínda que 
isto último era puro trámite. Como recolle o libro “Malpica 40 anos de 
fútbol”, a reivindicación por parte da xente leva a que escribisen unha carta 
a Enrique Mariñas, histórico locutor de Radio Nacional de España, quen se 
sensibilizou coa causa e emitiu un programa monográfico co título: “Campo 
de Fútbol a Malpica”. A repercusión mediática foi máxima e pouco tempo 
despois, un grupo de armadores, empresarios e mariñeiros, formaron unha 
comisión cidadá coa intención de dar os pasos necesarios para que Malpica 
dispuxese do tan ansiado terreo de xogo. Finalmente, o 9 de decembro de 
1970, representantes da comisión desprazáronse a Santiago de Compostela 
para pechar a compra dun monte cuberto de toxo na Pedra Queimada, o cal 
era propiedade de Don Pepito Limia, Vizconde de San Alberto. O prezo que 
se estipulou foi de 150.000 pesetas, sendo conseguido o montante co diñeiro 
que a xente do pobo foi achegando para a causa. Desta maneira, a vila dispo-
ñía por fin dun espazo para crear un campo, o que á vez deu poucos meses 
despois coa fundación dun club de fútbol local, chamado de maneira oficial: 
Sociedade Cultural Deportiva Malpica. 
O seguinte reto correu a cargo do alcalde e posteriormente primeiro presi-
dente da entidade futbolística, José Seoane Vázquez “Mendoza”, quen cunha 
xestión eficaz, logrou convencer á Deputación da Coruña para que concede-
se unha subvención de 450.000 pesetas, o que permitiría achandar o solar e 
pechar o recinto. As dimensións do terreo de xogo en Pedra Queimada foron 
fixadas en 100x57. Os traballos comezaron nos primeiros meses do 1971 e 
foron enormes nos seguintes anos tamén por parte de albaneis, empresarios 
e directivos, xa que entre todos foron construíndo os vestiarios e a cantina. 
Outras axudas importantes viñeron dos emigrantes, pois enviaron donativos 
e mesmo equipamentos de equipos como o Newcastle, que o club malpicán 
usou logo en adestramentos e en partidos amigables. Co recinto aínda en 
obras e sen pechar, o Malpica xogou o primeiro partido da súa historia, o cal 
foi tamén o primeiro que acolleu Pedra Queimada, corría o 22 de agosto do 
1971, en plenas Festas do Mar, sendo o Bergantiños o equipo rival.
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A fábrica futbolística malpicá deu para que o club xa comezase a competir 
con dous equipos de maneira oficial, un en categoría senior e outro en 

categoría xuvenil. O debut oficial da Sociedade Cultural Deportiva Mal-
pica prodúcese cos xuvenís, o 9 de setembro de 1973 ás 11.30h en Pedra 
Queimada ante o Ponteceso, cedendo por 2-3. É unha gran tempada para 
os mozos, pois terminan en segunda posición, mesmo merecendo terminar 
primeiros, pero unha sanción federativa quitoulles tres puntos, os cales fo-
ron claves no devir do campionato. Como recolle o libro “SCD Malpica 
40 anos de fútbol”, Germán Abella “Xelucho” era o adestrador e o equipo 
estaba formado pola quinta dos Reigía I, Moraca, Costa, Colilla, Alfredo, 
Chuchu, Benigno, Juan Pedro, Queiro, Novo, Piña, Fernando, Chouciño, 
Pedro, Aplicado, José Manuel Castro ou Cerdeiro, incorporándose nos se-
guintes cursos os Fermín, Cuevas, Santiago, Andrés, Pedrito, Tino ou Cobas. 
O equipo continuou dando un nivel altísimo e logrou outros tres subcam-
peonatos consecutivos.

O 30 DE DECEMBRO DE 1973 DEBUTARON OS SENIOR
En pleno nadal e cun tempo adverso, chegou o debut do Malpica na Liga 
da Costa en categoría senior, cumpríndose así un soño para a gran maioría 
de habitantes da vila. O primeiro encontro foi en Pedra Queimada ante a 
Esteirana, terminando o duelo con triunfo visitante por 2-3. O primeiro 
goleador do club en encontro oficial foi Rolando, autor das dúas dianas 
aquel 30 de decembro de 1973. O primeiro plantel oficial da historia do 
Malpica estivo formado polos seguintes xogadores: Reigía I, Rafael, Mato 
Pet, Periscal, Pelayo, Xelucho, Chucho, Cuncha, Milucho, Tino, Luisito, 
Martuxa,Tito Ordoñez, Plácido, Benigno Fuentes, Costa, Moraca, Ole-
gario, Juan Francisco, Aplicado, Francisco Javier, Jorge, Benigno, Piras, 
Bello e Rolando. Moitos xuvenís xa estaban tamén no primeiro equipo e o 
adestrador tamén era “Xelucho”, á vez xogador. Mirando aos resultados, o 
debut custoulle un pouquiño ao Malpica e pechou a táboa. Era o de me-
nos, o gran obxectivo xa estaba cumprido.

1973: CHEGOU O MOMENTO 
QUE TODO O POBO AGARDABA 
O Malpica pasa a competir de maneira oficial tanto 
en categoría senior como en categoría xuvenil.

A tempada 1973/74 é das importantes na historia da SCD Malpica, pois 
aínda que o club xa se fundou varios anos antes, non xogaría en com-

petición oficial ata esta campaña. Entre o ano 71 e o 73, a xunta directiva 
liderada por José Seoane Vázquez “Mendoza” concertou partidos amiga-
bles e logrou que o equipo participase tamén en cinco torneos de verán, 
gañando dous deles. O primeiro foi o día que o Malpica disputou o pri-
meiro encontro da súa historia, o mencionado 22 de agosto de 1971 ante 
o Bergantiños. O choque finalizou con empate e os visitantes decidiron 
por cortesía que o trofeo debía quedar na vitrina do club anfitrión. O 
outro título estival chegou en 1973 en Ponteceso, no Trofeo “Festas da 
Barquiña”, tras triunfar a entidade malpicá nun triangular contra o equipo 
local e o Batallador. 
A Sociedade Cultural Deportiva Malpica xogou un total de dezaoito parti-
dos antes de debutar oficialmente, cultivando catro vitorias, cinco empates 
e sete derrotas, anotando vinte e dous goles e encaixado vinte e seis. O 
primeiro once inicial da historia do club foi o formado por: Canedo, Tino, 
Xelucho, Pelayo, Martuxa, Tito Ordóñez, Benigno, Tonié, Totó, Tonecho 
e Francisco Javier.

OS EQUIPAMENTOS INICIAIS
A Sociedade Cultural Deportiva Malpica vestiu por primeira vez con cami-
seta azul mariño con puños e pescozo vermello, pantalón branco e medias 
azuis. Como recollen Héctor M. Pose e Luis E. Porto no libro “SCD Malpi-
ca 40 anos de fútbol”, o mar e o oficio mariñeiro marcaron definitivamente 
as cores e mesmo o escudo da vestimenta oficial. 
Mirando ao segundo equipamento, tamén tivo o seu sentido, pois era bran-
quivermello, como o do Athletic de Bilbao, xa que se entendía que os vascos 
tamén xogaban nas praias e ademais eran amantes da canteira. 
Outro dato interesante que recolle o libro é o dos banderines que intercam-
biaba o club cos equipos que visitaban Pedra Queimada, os cales eran bor-
dados por Teresiña de Facal, usando un patrón elaborado por Naly Pazos.

ata 18 duelos antes do debut 
en encontro oficial 
Os primeiros anos foron de posta en marcha e o equipo 
malpicán xogou amigables e torneos de verán.
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O Malpica continuou camiñando con paso firme nos seus primeiros anos 
de vida e a década dos 70 péchaa coa chegada dun novo presidente e cun 

segundo título ligueiro, novamente en categoría xuvenil. Na tempada 78/79, 
José Otero Pose “Oteriño” deu un paso ao fronte e converteuse no máximo 
mandatario da entidade. Foi unha tempada brillante no deportivo, pois o 
equipo senior participou por segunda vez no Campionato Rexional de Afec-
cionados, chegando ata as semifinais, tras eliminar a equipos como Club do 
Mar de Caión, Camariñas CF, Ponteceso SD ou Sporting Ciudad. O verdu-
go dos malpicáns foi o Orzán da Coruña, conxunto que se impuxo nunha 
eliminatoria disputada a dobre partido e definida no choque de volta en casa 
dos herculinos. Como recolle o libro “Malpica 40 anos de fútbol”, a comu-
ñón entre directivos, xogadores e afeccionados era total, apreciándose tamén 
no alto volume de persoas que seguían ao club ata nos desprazamentos. 

SEGUNDO TÍTULO, NOVAMENTE EN CATEGORÍA XUVENIL

A década das 70 pechouna o Malpica con outro equipo xuvenil formidable, 
que foi capaz de levar ás vitrinas o segundo título da historia do club, tras 
gañar a liga da tempada 79/80. Nesta ocasión, un tándem formado por Tino 
e “Joriño” foi o que dirixiu ao equipo. Nese plantel xogaba Gundín II, quen 
estivo dez tempadas no Malpica entre xuvenís e senior, anotando 102 goles, 
cifra que fala por si soa sobre o seu olfacto fronte ao arco rival. Tamén Co-
biñas e Esmorís foron mozos moi importantes para que o Malpica se fixese 
co campionato. Neste curso houbo novo cambio na presidencia, facéndose 
cargo do club, o empresario José Manuel Pose García “Posiño”.

O primeiro gran fito deportivo da SCD Malpica non se fixo esperar, pois na 
segunda campaña en liza, chegan ao primeiro equipo reforzos importan-

tes como os de Santiago, un porteiro que xogou no Bergantiños e no Fabril, 
ou Tonecho, xogador que chegou a militar en equipos de renome como De-
por ou Salamanca. Quique Liñares tamén chegou ao banco do equipo. Os 
resultados en liga foron bos e o sexto posto reflectiu a final de campaña o 
bo facer, pero a gran xesta chegou nunha Copa da Costa na que o Malpica 
alcanzou a gran final, tras eliminar a equipos como Fisterra, Noia ou Cee. A 
rolda definitiva foi ante a Esteirana, xogándose o encontro de ida en Pedra 
Queimada, onde se deron cita a friorenta de 5000 espectadores. Foron os 
visitantes os que levaron o gato á auga, gañando por 0-3, volvendo vencer 
no encontro de volta en Esteiro por 5-2. Como anécdota, mencionar que o 
líder daquel equipo muradán era José Luis Vara, posteriormente xogador do 
Deportivo e do Real Betis. 

PRIMEIRO TÍTULO DO CLUB: A LIGA DE XUVENÍS

Outro dato para destacar na década das 70 é o primeiro título da historia 
do club, que chegou en categoría xuvenil. Sucedeu na tempada 77/78, sen-
do o adestrador Félix Carral. Os seus novos pupilos non só levantaron o 
campionato ligueiro, senón que o fixeron de maneira invicta, sen ceder nin 
un só encontro ao longo da tempada. O persoal estaba formada por: Jesús, 
Pena, Mesura, Tino, Francés, Fermín, Cobiñas, Manoliño, Moncho, Alfre-
do, Ramonciño Gundín, Santiago, Tono, Lancha, Quico, Pedro, Gundín I, 
Vicente, Novo, J. Ramón e Dourado.

breve paso de “oteriño” pola 
presidencia e chega “posiño”
A década dos 70 remata con novos presidentes e cun 
novo título de liga en categoría xuvenil.

OS primeIros éxitos noN 
se FIXERON esperar
A SCD Malpica xogou a final copeira no ano 75 e 
no 78 gañou o título ligueiro en categoría xuvenil.

Jose Manuel Pose García "Posiño"
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E plantámonos xa nos 80, esa década extravagante no noso país, cargada 
de cores, intensidade, cantidade, liberdade e rebeldía, valores que mar-

caron a toda unha xeración. Foron anos especiais e que tiveron unha gran 
influencia en todos os aspectos culturais da vida cotiá. Pola súa banda, se 
algo non cambiaba no noso país era a paixón polo mundo do fútbol, cada 
vez máis presente no día a día de gran parte da poboación. Mirando á SCD 
Malpica, a década comeza ao grande, pois o primeiro equipo logra gañar 
a Liga da Costa 80/81, conseguindo así o ascenso a Primeira Rexional por 
primeira vez desde a fundación da entidade. Fichaxes como os de Fariña, 
Moncho Varela, Pastor, Puskas ou Chucho, ademais dos regresos á casa de 
Moraca e Verdes, terminaron por dar un salto de calidade definitivo a un 
persoal que non só gañou, senón que practicou un fútbol marabilloso, de-
mostrándoo tamén nunha Copa da Costa na que eliminaron a Cerqueda, 
Sporting Zas e Sofán, cedendo en cuartos diante do Camariñas.

DEBUT EN PRIMEIRA REXIONAL
O verán de 1981 foi de moita intensidade na SCD Malpica. Ascender 
a Primeira Rexional requiría dunha maior solvencia económica e aínda 
por encima o club acumulaba unha débeda de 400.000 pesetas. Tras unha 
reunión de socios na Casa do Pescador, na que houbo moitas discusións, 
finalmente decídese aumentar o prezo dos carnés de socios ao dobre, que-
dando fixada a cantidade en 2000 pesetas anuais. 
No deportivo, Moncho Canedo chega ao banco e tamén fichan polo Mal-
pica xogadores como Prado e o porteiro Trigo. A Primeira Rexional tamén 
traía desprazamentos máis longos, pois da Liga da Costa pasábase a xogar 
por toda a provincia da Coruña. Rianxo, Boimorto, Lira, Miño ou Be-
tanzos foron algúns dos pobos que tiveron que visitar os malpicáns aquel 
curso. Os resultados acompañaron e o décimo posto foi unha realidade 
para eles ao termo da tempada 81/82.

Tras lograr a permanencia na campaña 81/82, o Malpica volve facer os debe-
res na 82/83, esta vez con Manolo Varela, ex xogador do club, como adestra-

dor do equipo. Non irían tan ben as cousas na tempada 83/84, xa que o club 
pasou por problemas económicos, tendo mesmo que facerse cargo da entidade 
de maneira temporal un gran afeccionado como Pedro Varela “Pasaquí”. Con 
todo, o descenso a Segunda Rexional foi inevitable. 
Na asemblea de socios do verán coñeceuse que a débeda alcanzaba o millón de 
pesetas. Neses momentos, Celestino Chuciño “Tino” deu un paso ao fronte 
e asumiu a presidencia coa clara intención de levar ao club de novo a cotas 
maiores. De primeiras, a aposta foi clara por un grupo da casa con Moncho 
Canedo novamente como adestrador. O equipo brillou case desde un primei-
ro momento, a afección enganchouse de novo, tras sufrir o indecible o curso 
anterior, e aos poucos foron chegando triunfos que catapultaron ao Malpica ao 
alto da táboa ao final de curso 84/85, gañando a Liga da Costa por segunda vez 
na súa historia e logrando regresar a Primeira Rexional no primeiro dos inten-
tos. Pero non quedou aí a cousa, pois os malpicáns foron avanzando roldas na 
Copa da Costa ata alcanzar a gran final, na que se enfrontaron ao Cabana SD. 
O encontro de ida, xogado en Pedra Queimada, o resultado final foi de empate 
a un tanto. Houbo máis de 2000 persoas nas bancadas e o encontro foi radia-
do por Félix Carral e Luis Porto, grazas a un estudante de telecomunicacións, 
Andrés González Castro, quen logrou montar unha emisora para a ocasión. 

Xa no encontro de volta, unha multitude de afeccionados desprazáronse a 
Cabana para dar ánimos ao equipo. A igualdade volveu ser máxima, resolvén-
dose todo na quenda de penaltis, tras rematar os 90 minutos cun empate a 
tres tantos. Cobiñas, un dos xogadores máis importantes da historia do club, 
fallou, pero Reigía III converteuse no gran heroe, detendo dous lanzamentos 
e mesmo anotando un. A emoción invadiu a todos os afeccionados presentes 
cando Juan de Saleiro, capitán do equipo, levantou o trofeo. Como recolle o 
libro, “Malpica 40 anos de fútbol”, a volta a casa foi unha procesión de coches, 
claxons e cantares, sendo a chegada á vila apoteósica entre unha gran multitu-
de de persoas cargadas de euforia e alegría.
O Malpica renunciou finalmente ao ascenso a Primeira Rexional, pois nunha 
asemblea de socios decidiuse non disparar os gastos. A partir de aí chegaron 
anos de transición por Segunda, ata que o equipo logra un novo ascenso e esta 
vez si acepta o reto de xogar de novo en Primeira. 
Desta época tamén temos que destacar que no verán do ano 88 terminou o man-
dato de Celestino Chouciño “Tino” na presidencia, pero continuou un curso 
máis, ao non atopar substitución. Xa no 89, fíxose cargo do club Paco de Tano, 
pero de maneira máis ben provisional, chegando Jesús Vila Varela no ano 90. 
A década dos 80 continuou sendo moi boa en canto a canteira, pois o Malpica 
gañou tres títulos máis en categoría xuvenil, nas tempadas 81/82, 82/83 e 
84/85, xogando a fase de ascenso a categoría nacional.

a década dos 80 comeza 
de maneira fulgurante
A SCD Malpica ascendeu a Primeira Rexional, tras 
gañar a Liga da Costa da tempada 1980/1981.

1985: UN DOS MELLORES ANOS 
DA HISTORIA DA SCD MALPICA
No curso 84/85 o club logrou un histórico dobrete, 
gañando a segunda Liga da Costa e a primeira Copa.
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A década dos 90 comeza co Malpica en Primeira Rexional, xa co mencio-
nado Jesús Vila Varela na presidencia, pero nun curso 90/91 de máximas 

dificultades, o equipo termina perdendo a categoría. O obxectivo claro era 
volver no primeiro dos intentos, pero o conxunto malpicán só puido ser 
cuarto, co que continuaron as desilusións para a afección na campaña 91/92. 

A DESAPARICIÓN ESTIVO PRETO NO VERÁN DO 92
Lonxe de tocar fondo, o Malpica continuou camiñando sen un rumbo claro 
e no verán do 92 estivo moi preto a desaparición da entidade. A asemblea de 
socios decidiu entregar o club á Federación ante a falta de persoas que quixe-
sen facerse cargo da directiva. Poucos días antes de que terminase o prazo de 
inscrición dos equipos nas competicións, José R. Mella Pampín, quen estaba 
afincado en Malpica, asumiu a presidencia, evitando a defunción do club na 
mesma campaña que se cumprían 20 anos do primeiro encontro oficial do 
equipo. Só estivo 3 meses no cargo, sendo substituido por Antonio Costa 
Villanueva “Tono”, ata ese momento vocal da xunta directiva. 
As cousas no deportivo continuaron moi mal e ao final da tempada 92/93 o 
Malpica descendeu a Terceira Rexional. Tocaba comezar de cero no último 
chanzo do fútbol modesto, o que non sucedeu de inmediato, pois a campaña 
93/94 pode considerarse como unha das peores da historia do club, pois xa 
non é que os resultados fosen malos, senón que a falta de implicación dos 
xogadores levou a que o Malpica non se presentase a algúns encontros. A 
situación foi aínda máis bochornosa na Copa da Costa, pois tras caer en 
primeira rolda ante o Outes, varios xogadores agrediron ao árbitro, o que 
provocou a dimisión da xunta directiva.

COMEZA O REXURDIR DENDE O CHANZO MÁIS BAIXO
Como dicimos sempre en Galicia, nunca choveu que non escampara, e iso 
é o que lle sucedeu ao Malpica na tempada 94/95, con Jesús Vila Varela na 
presidencia de volta. A directiva logrou formar un grupo comprometido e 
este respondeu cun segundo posto que permitiu ao club regresar a Segunda, 
a unha Liga da Costa da que nunca debeu caer.

No ano 1995, o Malpica volve xogar en Segunda, tras dous cursos no inferno. 
Con todo, as novidades continúan en canto á directiva, xa que regresou José 

Manuel Pose García “Posiño” á presidencia. O empresario deu un paso ao fron-
te de novo e ademais collendo o club cunha débeda de 800.000 pesetas. No 
deportivo, o equipo salva a categoría, sendo no curso 96/97 cando comeza o 
verdadeiro novo proxecto liderado pola nova xunta. A ambición foi máxima e 
o orzamento elevouse ata os 8,7 millóns de pesetas. A maiores, chegou un novo 
director deportivo, Manuel Losada, e o club ampliou as categorías inferiores. 

REGRESO A PRIMEIRA REXIONAL
Non puideron ir mellor as cousas na mencionada tempada 96/97, xa que o 
Malpica apuntouse un novo título de Liga da Costa, logrando o ascenso a 
Primeira Rexional, anotándose 24 triunfos e dous empates, non coñecendo 
a derrota en todo o campionato. O equipo tamén rendeu moi ben na Copa, 
alcanzando as semifinais, rolda na que cedeu diante do Fisterra.

SALTO A PREFERENTE
A tempada 97/98 é a do regreso do Malpica á elite provincial, terminando 
en cuarta posición, o que foi un curso sobresaliente para un recentemente 
ascendido, pois chegou mesmo con opcións de ascenso á última xornada. Foi 
unha campaña na que comezou Manuel Losada como técnico, pero no mes 
de outubro foi relevado por José Luis Vara. Esta foi tamén a tempada na que o 
club decidiu ceder Pedra Queimada ao Concello de Malpica, co obxectivo de 
acceder a diferentes axudas institucionais, decisión que trouxo moita polémica 
durante anos e que non compartiu un gran número de afeccionados. 
A campaña 98/99 foi máis brillante aínda no deportivo e o equipo malpicán 
conseguiu gañar a liga en Primeira, ascendendo por primeira vez na súa his-
toria a Preferente. Marco, Suso, Mino, Molk, Torrilla, Melchor, Laxe, Chus, 
Ambrosio, Oscarín ou Nico eran algúns dos xogadores.

E CHEGOU O IMPENSABLE: ASCENSO A TERCEIRA DIVISIÓN
Pero o mellor estaba por chegar, xa que no ano do debut en Preferente, o Mal-
pica paséase e logra o ascenso a Terceira con catro citas por xogarse. Non era o 
obxectivo marcado nin de lonxe, pero o grupo dirixido por José Antonio Mo-
reira foi facendo camiño ata que ninguén o puido parar. Mirando a xogadores 
destas tempadas, imposible non lembrarse de Mino, autor de 154 goles en seis 
campañas ou de Marco A. Pose García, rapaz que comezou en xuvenís e que 
pasou dúas décadas como xogador do club, militando en todas as categorías, 
vivindo momentos dourados e outros de moito sufrimento.

1992: A DESAPARICIÓN estivo 
preto de ser unha realidade
No deportivo tamén tocou fondo o club, tendo que 
rexurdir dende o chanzo máis baixo do fútbol modesto.

1996-2000: a gran época 
dourada do club 
A SCD Malpica pasa da Segunda Rexional a Terceira 
División en tan solo catro tempadas.

SCD Malpica 2000/2001
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O ascenso a Terceira División foi moi ilusionante, pero á vez era unha catego-
ría excesivamente custosa para un club tan modesto. O Malpica pechou o 

orzamento desa campaña en 138.000 euros. A imprenta San Cristobal de Baio 
patrocinou ao equipo, mentres que o Concello encargouse de cubrir os gastos 
dos desprazamentos. Foi unha tempada tamén moi difícil en canto a obras, 
pois Pedra Queimada estivo de reformas e ao Malpica tocoulle xogar fóra do 
seu recinto habitual como local na gran maioría de encontros do curso. Os 
resultados non estaban a acompañar do todo e no mes de decembro, Antonio 
Vidal foi relevado no banco por Manuel Losada. Como podemos ler no libro 
“Malpica 40 anos de fútbol”, algúns dos xogadores que defenderon o escudo 
da entidade en Terceira División foron: Tono, Michel, Tinisky, Óscar Seijas, 
Mino, Jorge, Oscarín, Marco, Douro, Dani Cancela (cedido polo Fabril) ou 
Pea. Finalmente o equipo finaliza terceiro pola cola, tras sumar 36 puntos, 
quedándose a un posto de salvar a categoría. Tampouco era unha hecatombe, 
pois estabamos a falar da elite do fútbol autonómico. 
Coa volta a Preferente, lonxe de estabilizarse a situación, esta vólvese aínda 
máis catastrófica. abandonando o equipo no medio da tempada unha chea de 
xogadores, tendo que recorrer Losada a xuvenís e cadetes. Como non podía 
ser doutra maneira, o descenso foi unha realidade. A caída non quedou aí, xa 
que o Malpica aínda sufriría un terceiro descenso consecutivo, co que no curso 
2003/2004 estaba a xogar na Liga da Costa, é dicir, en Segunda Rexional. Aí 
entrou en período de transición e non celebrou un novo ascenso a Primeira ata 
a campaña 2011/2012. 
Desta década cabe apuntar a consecución dun novo título ligueiro por parte 
do equipo xuvenil no curso 2003/2024. Tamén houbo diferentes xuntas di-
rectivas, pois “Posiño” deixou a presidencia en 2002, entrando uns meses José 
Carlos Dourado, para chegar case de inmediato Jesús Vila Varela, no que foi a 
súa terceira etapa na presidencia. A partir de aí, entre 2006 e 2011 foi Fernan-
do Couto o máximo mandatario da Sociedade Cultural Deportiva Malpica.

Chegamos quizais á época de menos relumbrón da historia da entidade, un 
período no que houbo algunha alegría, pero no que predominou o sufri-

mento. Ao termo do curso 2010/2011 deixa a presidencia Fernando Couto, 
un loitador nato e clave para que o Malpica continuase con vida, tras facerse 
cargo do club durante cinco anos. 
Nese verán de 2011, un grupo de xogadores tomaron as rendas do Malpica, 
sendo o presidente Marco “Posiño”, xogador, capitán e símbolo do equipo 
senior. Andrés, Iago, Víctor ou Marcos Amado foron algúns dos rapaces que 
o acompañaron na direci9nnb88hstiva. A tempada foi sensacional en canto a 
resultados e o Malpica clasificouse para a promoción, logrando o ascenso, tras 
gañar o encontro definitivo en casa do Brión por 0-2. David Blanco e Rancaño 
fixeron os goles no primeiro acto do encontro. A festa foi absoluta e termina-
ron bañándose os xogadores na fonte de Malpica ata altas horas da madrugada. 
A partir de aí, o equipo malpicán competiu en Primeira entre 2012 e 2016, 
coqueteando mesmo co ascenso a Preferente na tempada 2013/2014, aínda 
que finalmente finalizou en cuarta posición. No ano 2015 e co club noutro 
momento de gran dificultade, pois non aparecía ningún candidato claro para 
facerse cargo del, chegou un novo presidente, neste caso Manuel Suárez Cote-
lo, quen se mantivo ata o ano 2019. No deportivo, foi outra etapa de transi-
ción por Segunda Rexional, tras descender en 2016, na que o máis importante 
era que a entidade continuase con vida. 
No curso 2019/2020 comezou a cuarta etapa de Jesús Vila Varela como máxi-
mo mandatario, pero o Malpica non puido ir a máis. A entidade viña xa 
moi golpeada e sen base da que tirar, terminou por caer ao pozo da Terceira 
Rexional na campaña 2021/2022. A situación foi aínda máis dolorosa, pois na 
2022/2023 tocou fondo do todo, conseguindo tan só 6 puntos na liga, sendo 
o Malpica penúltimo clasificado no grupo costeiro de Terceira Rexional, agora 
chamada Terceira Futgal, categoría na que continúa o equipo na actualidade. 
A boa noticia e que chegaron aires renovados no 2023, cunha xunta directiva 
moza detrás, liderada por un Steven Mancebo con ilusión e disposto a estar 
moitos anos ao pé do canón para levar ao Malpica ao lugar que lle correspon-
de, xa non só en canto ao primeiro equipo, senón tamén en canto a canteira, 
pois recuperala é un obxectivo para él. Outra das súas ilusións pasa por poder 
fundar a sección feminina a curto ou medio prazo. Este Malpica está moi vivo 
e no actual curso 2024/2025 xa o está deixando moi claro. O ascenso a Segun-
da volve ser unha meta en Pedra Queimada.

2000-2010: caída a segunda 
rexional e anos de transición
O Malpica comezou o século xogando en Terceira 
División, pero en 2003 xa estaba na Liga da Costa.

2010-2025: POUCAS ALEGRÍAS 
E MOITO SUFRIMENTO
O Malpica terminou por caer ao pozo da Terceira 
Rexional, agora chamada Terceira Futgal.
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este malpica vai m0i en serio a polo ascenso directo
Os de David Baña gañaron ao Volantes e xa son terceiros na táboa, a un só punto da segunda posición.

O novo proxecto da Sociedade Cultural Deportiva Malpica vai moi en serio 
e no actual curso 2024/2025 xa pelexa polo ascenso directo dentro do 

grupo costeiro de Terceira Futgal, probablemente o máis complicado de toda 
a comunidade autónoma galega, con equipos comezando tamén proxectos 
de cero, tras renunciar a categorías superiores para reestruturarse. 
O conxunto malpicán confeccionou un persoal de nivel, con case todos os 
xogadores nacidos no concello e cargados de sentimento e identidade. No 
banco David Baña, o técnico que xa conseguiu o éxito no ano 2012, ascen-
dendo ao equipo a Primeira Rexional por entón. 
A ambición foi máxima dende o comezo e todos os integrantes do club puxé-
ronse por obxectivo o regreso á Liga da Costa. Con dúas prazas de ascenso 
directo en xogo e catro de promoción, o equipo malpicán marcha de maneira 
fulgurante, con 17 vitorias, 1 empate e 4 derrotas, números de campión, 
pero na Costa o nivel é moi alto e os azuis son terceiros, a un só punto da 

segunda praza e a cinco do liderado. Faltan seis encontros e o Malpica aínda 
ten que xogar un enfrontamento directo ante o segundo clasificado, Sofán B, 
o que quere dicir que depende de si mesmo para lograr situarse nalgunha das 
dúas posicións de privilexio. De non conseguilo, aínda quedará o play off, 
para o que xa está clasificado de maneira virtual.

TRIUNFO CLAVE ANTE O VOLANTES DE BAÑO
No último encontro disputado, o equipo de David Baña tiña un match ball 
de altura ante un rival directo como o Volantes de Baño. O que perdese 
quedaba prácticamente descartado do salto directo, e foron os malpicáns os 
que triunfaron no duelo, gañando por 3-0, tras unha primeira media hora 
sensacional, na que adquiriron unha vantaxe de dous tantos. Un gol en pro-
pia meta abriu a lata, aumentando a renda Jonatan Rial “Chicha”. Xa no 
segundo acto, Francisco José García “Fran” sentenciou a contenda.
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PLANTEL SCD MALPICA 2024/2025
XOGADOR IDADE DEMARCACIÓN

Abdou Khadre “Ndoye” 25 Portero
“Senén” García García 19 Portero
“Adrián Pose” Dourado 27 Defensa
“Anxo Pose” Fernández 21 Defensa

Pablo García Rodríguez “Carrumba” 23 Defensa
“Damián” García Méndez 39 Defensa

“Joel” Morales Rey 22 Defensa
“Jorge Parga” Blanco 32 Defensa
“Samu” Periscal Mato 26 Defensa
“Aday” Mato Doldán 25 Centrocampista

“Cristian Fernández” Barreiro 22 Centrocampista
“Diego García” Hombre 24 Centrocampista

“Eloy Vilas” Mato 40 Centrocampista
Francisco J. García Calvelo “Fran” 21 Centrocampista
Francisco J. Lema Botana “Javier” 36 Centrocampista

“Julián” Varela Mille 26 Centrocampista
“Mario Pose” Fernández 21 Centrocampista
“Alberto Hombre” Barca 27 Atacante

Fco. Luis Montes Mantiñán “Charro” 38 Atacante
Jonatan Rial Arnaldo “Chicha” 22 Atacante

Raúl Reigía Rama “Chucho” 22 Atacante
“Eloy Suárez” Martínez 29 Atacante

“Luis” Manuel Ferreiro Loureiro 22 Atacante 
“Sergio” Fernández Muiño 22 Atacante

Miguel Alejandro Martínez Villar “Suizo” 28 Atacante
CORPO TÉCNICO

“David Baña” Ramírez 53 Entrenador
Rubén “Veres” Mato 21 Delegado

Rodrigo Ferreira Negreira “Cholo” 26 Auxiliar
XUNTA DIRECTIVA

Presidente: Steven Mancebo Pose. Vicepresidente: Eloy Vilas Mato. Tesoureiro: Federico Blanco. Secretario: Fernando Cabeza.
Vogais: Manuel Vilas Varela, José Ramón García Villarmide, Olaia García Varela, Silvia Doldán Souto, Manuel Verdes Liste, Iago Espasandín Varela, Juan Carlos 

Suárez Pérez, María del Coro Garrido Vispo e Natalia Suárez Garrido.
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david baña: “queremos ascender de maneira directa”
O técnico regresou a Pedra Queimada coa intención de devolver ao Malpica ao lugar que merece. 

O fútbol, máis aló de tácticas e resultados, constrúese sobre paixón, identi-
dade e sentimento de pertenza. En Malpica, estas palabras cobran aínda 

máis forza cando falamos do seu equipo, un club con historia e alma, que 
agora busca recuperar o seu lugar no balompé galego.
David Baña, un home que xa viviu unha primeira etapa no banco malpi-
cán, regresou para liderar un proxecto ilusionante: un conxunto formado 
maioritariamente por xogadores locais, que loita con orgullo na Terceira 
Autonómica. Con el falamos sobre a súa traxectoria, o presente da entidade 
e os soños que quedan por cumprir.

David, cóntanos un pouco, canto tempo levas como adestrador do 
Malpica e como foi a túa traxectoria ata chegar ao banco da Pedra 
Queimada?
“Pois mira, esta é a segunda vez que estou adestrando en Malpica. Estiven 
xa noutra ocasión, no ano 2008, e agora esta é a miña segunda etapa aquí. 
Eu comecei adestrando nas categorías inferiores do Arteixo e, despois, pa-
sei polo Victoria en xuvenís. Máis tarde estiven en Sofán durante tres anos 
e, desde aí, fun para Malpica por primeira vez, aló polo 2008, se non me 
falla a memoria”.

Si, xa pasaron uns anos.
“Si, si. Despois daquela primeira experiencia en Malpica, estiven no Torre, 
e máis tarde pasei unha tempada en Vigo adestrando. Agora, en xaneiro do 
ano 2023 volvín a Malpica”.

O de Malpica é un proxecto que comeza case desde cero, ¿non? ¿É a 
intención recuperar a historia deste gran club?
“Claro. Eu creo que este equipo, pola súa historia e tradición, merece 
estar nunha categoría superior. Cando eu estiven na miña primeira etapa, 
o equipo ascendeu e competiamos en Primeira Autonómica. Pero logo, 
por distintos motivos, o club acabou descendendo ata a Terceira. Agora 
estamos traballando cun equipo formado case na súa totalidade por xo-
gadores de Malpica e queremos entre todos intentar devolver ao club á 
categoría que merece”.

Polo que me dis, é un proxecto local, moi ligado á identidade de Malpica.
“A idea que tivemos este verán foi facer un equipo cun 90% de xente de 
Malpica. E a verdade é que o conseguimos. Prácticamente todos os xoga-
dores son de aquí”.

A Terceira Rexional é unha liga dura, ¿non? O ano pasado xa era com-
plicada e este ano segue sendo igual, con equipos que renunciaron a 
categorías máis altas e que están comezando novos proxectos.
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“Está sendo unha liga moi competida. Agora mesmo hai catro ou cinco equi-
pos loitando polo ascenso e cun potencial grande”.

O obxectivo é ascender xa este ano ou con manter a ilusión de pelexar 
polo ascenso xa se considera un bo curso.
“Si, si, por suposto. O obxectivo e a ilusión son ascender”

A falta de poucas xornadas para o final, ¿como ves a situación?
“Bueno, estivemos de primeiros, pero tivemos un pequeno baixón con dúas 
derrotas. Fixemos unha boa primeira volta, pero esas derrotas deixáronnos 
cuartos, aínda que só a un punto do segundo. Está todo moi igualado. A 
primeira posición vai ser difícil porque non creo que o Zas perda dous par-
tidos nas oito xornadas que quedan. Pero temos enfrontamentos directos co 
segundo e co terceiro, así que espero que nos dea para conseguir esa segunda 
praza e lograr o ascenso directo”.

¿Como é este grupo de xogadores?
“Pois mira, é un grupo moi homoxéneo. Hai algún veterano, pero a maio-
ría son xogadores novos. A media de idade está nos 23-24 anos, con algun-
has excepcións.

É un equipo moi unido, ¿non?
“Si, e iso é un punto moi positivo. Ao ser todos de Malpica, vense case todos 
os días. Iso crea un gran ambiente no vestiario. Son amigos, van cear xuntos, 
saen xuntos… Esa unión é unha das nosas grandes fortalezas”.

E logo a afección sempre responde, Malpica é unha vila moi futbolera.
“Así é. Malpica é un pobo moi futbolero. O fútbol está presente en todas as 
conversas, nas rúas, en todas partes. Este ano volveu moita xente ao campo. 
Creo que inflúe moito o feito de que todos os xogadores son de aquí. Se non 
vén o pai, vén a noiva; se non vén a noiva, vén o avó… Ao final, a grada está 
chea e iso nótase”. 

O presidente comentábanos que lle gustaría recuperar as categorías infe-
riores, comezando polos xuvenís para o ano que vén.
“Sería algo moi positivo para o club. Se queremos medrar, temos que apostar 
pola base. Outros clubs do concello, como o Cerqueda, teñen equipos de 
formación, e creo que Malpica tamén debería ter”.: 

Pero iso é un proxecto a longo prazo, ¿non?
“Si, claro. É unha cousa que leva tempo, pero hai que comezar dalgunha 
maneira e poñer a primeira pedra”

E xa para rematar, ¿hai algún soño que che gustaría cumprir en Malpica 
máis aló do ascenso?
“Pois si, teño un soño máis. Na miña primeira etapa en Malpica, chegamos á 
final da Copa da Costa e perdímola. Gustaríame moito volver a xogar unha 
final e gañala. Sería un gran colofón para o club e para todos nós”.

David, se queres engadir algo máis, tes a palabra para pechar a entrevis-
ta.
“Só quero darlle as grazas á directiva e a toda a xente de Malpica pola súa 
acollida. E, sobre todo, aos xogadores, que están facendo un gran esforzo. 
Agora tócanos rematar a tempada da mellor maneira posible”.
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DEPORTE Y BIENESTAR: ALIANZA PARA UNA VIDA PLENA
Descubre por qué ejercitar tu cuerpo fortalece también tu equilibrio emocional

El deporte no consiste únicamente en adquirir una buena condición 
física: va mucho más allá, siendo un factor clave para mantener un 

equilibrio integral que abarque mente, cuerpo y emociones. Realizar ejer-
cicio con regularidad puede ayudarte a prevenir enfermedades crónicas, 
estabilizar tus niveles de estrés y mejorar la calidad de tu descanso. A con-
tinuación, te presentamos los beneficios más destacados que ofrece la prác-
tica deportiva y algunas pautas para integrarla con éxito en tu vida diaria.

1.Fundamentales del ejercicio para la salud

Construcción de fortaleza muscular y ósea: Actividades como levanta-
miento de pesas o ejercicios de impacto moderado estimulan el desarrollo 
de masa muscular y refuerzan la densidad ósea, disminuyendo el riesgo de 
osteoporosis.
Optimización del sistema cardiovascular: Correr, nadar o incluso ca-
minar a paso rápido mejora la circulación sanguínea y favorece el buen 
funcionamiento del corazón, reduciendo la probabilidad de hipertensión y 
otras afecciones cardiovasculares.
Control del peso corporal: El deporte incrementa el gasto energético, 
ayudando a mantener un peso adecuado y a regular los niveles de grasa 
corporal.

2.Efectos positivos en la mente

Manejo del estrés y la ansiedad: El ejercicio estimula la liberación de 
endorfinas y otras sustancias que propician sensaciones de bienestar y re-
ducen la tensión acumulada tras la rutina diaria.
Impulso de la autoestima: Ver cómo tus capacidades físicas evolucionan 
—mayor resistencia, fuerza o técnica— refuerza la confianza en tus propias 
habilidades y tu imagen personal.
Equilibrio emocional y mejor descanso: La actividad moderada contri-
buye a estabilizar los ciclos de sueño, lo cual se traduce en una mente más 
clara y una mayor resiliencia frente a la adversidad.

3.Cómo comenzar: pasos sencillos y efectivos

Elige una actividad que disfrutes: Prueba con distintas opciones (zumba, 
pilates, baloncesto, senderismo...) hasta encontrar la que te motive. Esto 
incrementará las probabilidades de que seas constante.
Planifica objetivos alcanzables: Es recomendable empezar con metas que 
se ajusten a tu condición física actual. Podrías, por ejemplo, proponerte sa-
lir a trotar dos veces por semana e incrementar gradualmente la distancia.
Escucha las señales de tu cuerpo: Evita sobreesfuerzos repentinos. Si no-
tas dolor inusual o una fatiga excesiva, descansa o busca la opinión de un 
profesional de la salud.

Cuando el ejercicio se convierte en parte de la rutina cotidiana, los be-
neficios se multiplican en el plano físico y psicológico. Con disciplina, 
paciencia y objetivos claros, el deporte puede transformarse en un soporte 
esencial para llevar una vida más activa, positiva y equilibrada. 
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